

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

ပြန်တမ်း

အမှတ် ၁၃] ရန်ကင်းမြို့ { ၁၃၇၄ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၃ ရက်
(၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၉ ရက်) } သောကြာနေ့ [အတွဲ ၆၆

ဤအပိုင်းကို သီးခြားစုပေါင်း၍ တွဲထားနိုင်ရန် သီးခြားစာမျက်နှာတပ်ထားပါသည်။

အပိုင်း ၁

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး
အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၂၆/၂၀၁၃
၁၃၇၄ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလဆန်း ၁၁ ရက်
(၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်)

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး အတည်ပြုခန့်ထားခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြို့ရွာနှင့် အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမင်းထိန်အား အစမ်းခန့်ကာလ (၁) နှစ်ပြည့်မြောက်သည့် နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည်။

(ပုံ) သိန်းစိန်

နိုင်ငံတော်သမ္မတ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့**အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၄/ ၂၀၁၃)**

၁၃၇၄ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၆ ရက်

(၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၃ ရက်)

**ကျွန်းသစ်ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ ပြည်တွင်းပြည်ပရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်းနှင့်
ကျေးရွာလူထုက စိုက်ပျိုးပြုစုထားသော မိမိသုံးကျေးရွာပိုင်ထင်းစိုက်ခင်းများမှအပ
သစ်တောစိုက်ခင်းပြုစုပျိုးထောင်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို
လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုခြင်း**

၁။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ဥပဒေပုဒ်မ ၄ အရ အပ်နှင်းထားသည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်ကိုကျင့်သုံး၍ ဤအမိန့်ကြော်ငြာစာကို ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

၂။ နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဥပဒေပုဒ်မ ၃၊ ပုဒ်မခွဲ (က) အရ အစိုးရကသာ နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအဖြစ် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည့် ကျွန်းသစ်ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပ ရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်း၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ ကျေးရွာလူထုက စိုက်ပျိုးပြုစုထားသော မိမိသုံး ကျေးရွာပိုင် ထင်းစိုက်ခင်းများမှအပ သစ်တောစိုက်ခင်းပြုစုပျိုးထောင်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းတို့ကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ပုဒ်မခွဲ (၆) ရပ်ကွက်၊ အောင်မင်္ဂလာလမ်း၊ အမှတ် ၄၃ နေ ဦးကော် [၈/ပခက (နိုင်) ၀၃၂၁၃၇] အား မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုသိမ်ခရိုင်၊ ပေါက်မြို့နယ်၊ ပုံတောင်ကြီးဝိုင်း၊ အကွက်အမှတ် ၄၁ အတွင်း ကျွန်းစိုက်ခင်း ၁၅၀ ဧကကို တစ်ဖက်ဖက်ယားပါစာတိုင် (၄) ရှိ ဧရိယာ (၈၀) များတွင် လုပ်ငန်းစတင်ဆောင်ရွက်ရမည့်နှစ်မှ နှစ် ၃၀ အထိ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုလိုက်သည် -

လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုသည့်မြေအကြောင်းအရာ

အမှတ်စဉ်	ကြီးဝိုင်း	အကွက်အမှတ်	ဧရိယာ (ဧက)	လုပ်ငန်းစတင်ရမည့်နှစ်
(၁)	(၂)	(၃)	(၄)	(၅)
၁။	ပုံတောင်ကြီးဝိုင်း	၄၁	၇၅	၂၀၁၃-၂၀၁၄
၂။	ပုံတောင်ကြီးဝိုင်း	၄၁	၇၅	၂၀၁၄-၂၀၁၅

၃။ အပိုဒ် ၂ ပါ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုသော လုပ်ငန်းများကို ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲရန် ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့်သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာနအား လုပ်ပိုင်ခွင့်အပ်နှင်းလိုက်သည်။

အမိန့်အရ

ဇော်သန်းသင်း

အတွင်းရေးမှူး

ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဝန်ကြီးဌာန

အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၁၁/၂၀၁၃

၁၃၇၄ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၅ ရက်
(၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၃၁ ရက်)

အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဝန်ကြီးဌာနသည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၆၊ ပုဒ်မခွဲ (က) အရ အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ကျင့်သုံး၍ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ဤနည်းဥပဒေများကို ထုတ်ပြန်လိုက်သည် -

အခန်း (၁)

အမည်နှင့်အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်

- ၁။ ဤနည်းဥပဒေများကို နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနည်းဥပဒေများဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။
- ၂။ ဤနည်းဥပဒေများတွင် ပါရှိသော စကားရပ်များသည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေတွင် ပါရှိသည့် အတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေရမည်။ ထို့ပြင် အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါအတိုင်း အဓိပ္ပာယ် သက်ရောက်စေရမည် -

- (က) **ဝန်ကြီးဌာန**ဆိုသည်မှာ အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဝန်ကြီးဌာနကို ဆိုသည်။
- (ခ) **ကော်မရှင်ရုံး**ဆိုသည်မှာ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်၏ ရုံးလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနကို ဆိုသည်။
- (ဂ) **ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်**ဆိုသည်မှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်ကို ဆိုသည်။
- (ဃ) **ပုံစံ**ဆိုသည်မှာ ဤနည်းဥပဒေများတွင် သတ်မှတ်ထားသည့်ပုံစံကို ဆိုသည်။
- (င) **ဇယား**ဆိုသည်မှာ ဤနည်းဥပဒေများတွင် ဖော်ပြပါရှိသည့်ဇယားကို ဆိုသည်။
- (စ) **ဘီအိုတီ**ဆိုသည်မှာ လုပ်ငန်းတည်ဆောက်ခြင်း၊ လုပ်ငန်းလည်ပတ်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် စာချုပ် သက်တမ်းကုန်ဆုံးချိန်တွင် လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်သူတို့က သက်ဆိုင်ရာသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းကို ဆိုသည်။
- (ဆ) **ဘီတီအို**ဆိုသည်မှာ လုပ်ငန်းတည်ဆောက်ခြင်း၊ တည်ဆောက်ပြီးချိန်တွင် လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်သူ တို့က သက်ဆိုင်ရာသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းလည်ပတ်ဆောင်ရွက်ခြင်းကို ဆိုသည်။
- (ဇ) **အခြေပစ္စည်း**ဆိုသည်မှာ မြေ၊ အဆောက်အအုံ၊ ယာဉ်နှင့် လုပ်ငန်းဆိုင်ရာမတည်ပစ္စည်းကို ဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် အစုရှယ်ယာနှင့် ကတိဝန်ခံစာချုပ်တို့အပြင် ယင်းတို့ကဲ့သို့သော အလားတူ စာချုပ်စာတမ်းများလည်း ပါဝင်သည်။

အခန်း (၂)

သက်ဆိုင်သည့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ

၃။ ကော်မရှင်သည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေနှင့် သက်ဆိုင်သည့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်၍ သတ်မှတ်ရမည်။ ယင်းသို့ သတ်မှတ်ရာတွင် အောက်ပါအချက်များကို အခြေခံရမည် -

- (က) နိုင်ငံသားများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ များစွာပေါ်ပေါက်စေမည့် လုပ်သား အင်အား အသုံးပြုလုပ်ငန်းဖြစ်ခြင်း၊

- (ခ) နိုင်ငံတော်၏ထွက်ကုန်များကို တန်ဖိုးမြှင့်တင်ထုတ်လုပ်နိုင်မည့်လုပ်ငန်းဖြစ်ခြင်း၊
- (ဂ) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏ ကြီးမားသောလုပ်ငန်းဖြစ်ခြင်း၊
- (ဃ) အဆင့်မြင့်နည်းပညာ အသုံးပြုသည့်လုပ်ငန်းဖြစ်ခြင်း၊
- (င) နိုင်ငံသားများ သက်သာချောင်ချိစွာစားသုံးစေနိုင်ရေးကို ဦးတည်သည့် ကုန်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းဖြစ်ခြင်း၊
- (စ) နိုင်ငံသားများ၏ လူနေမှုဘဝအဆင့်မြင့်မားရေးကို အထောက်အကူပြုစေသည့်လုပ်ငန်းဖြစ်ခြင်း။

၄။ ကော်မရှင်သည် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများသတ်မှတ်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို ခွင့်ပြုသည့်လုပ်ငန်းများ၊ နိုင်ငံသားနှင့်ဖက်စပ်စနစ်ဖြင့်သာခွင့်ပြုမည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများနှင့် သီးခြား ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် အခြေအနေတစ်ရပ်ရပ်အရသာ ခွင့်ပြုမည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများကို သတ်မှတ်ကာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြအတည်ပြုချက်ရယူရမည်။

၅။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ အတည်ပြုချက်ရရှိသည့်အခါ ကော်မရှင်သည် နိုင်ငံတော်အတွင်း ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုကို ခွင့်ပြုသည့်လုပ်ငန်းများ၊ နိုင်ငံသားနှင့်ဖက်စပ်စနစ်ဖြင့်သာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို ခွင့်ပြုမည့် လုပ်ငန်း များနှင့် သီးခြားပြဋ္ဌာန်းထားသည့် အခြေအနေတစ်ရပ်ရပ်အရသာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို ခွင့်ပြုမည့်လုပ်ငန်းများကို အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်ကြေညာရမည်။

၆။ ကော်မရှင်သည် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားတို့အကျိုးအတွက် သတ်မှတ်သည့်လုပ်ငန်းများကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ ကြိုတင်သဘောတူညီချက်ဖြင့် အခါအားလျော်စွာ ပြင်ဆင်၍ ထုတ်ပြန်ကြေညာ နိုင်သည်။

၇။ နိုင်ငံသားများလုပ်ကိုင်နိုင်သည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို **ဇယား (၁)** ပါ အတိုင်း သတ်မှတ်သည်။

၈။ နိုင်ငံသားများလုပ်ကိုင်နိုင်သည့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းနှင့် နှစ်တိုနှစ်ရှည်စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း များကို **ဇယား(၂)** ပါအတိုင်း သတ်မှတ်သည်။

၉။ နိုင်ငံသားများလုပ်ကိုင်နိုင်သည့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို **ဇယား (၃)** ပါအတိုင်း သတ်မှတ်သည်။

၁၀။ နိုင်ငံသားများလုပ်ကိုင်နိုင်သည့် မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းများကို **ဇယား (၄)** ပါအတိုင်း သတ်မှတ်သည်။

၁၁။ ဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် နည်းဥပဒေ ၇၊ ၈၊ ၉ နှင့် ၁၀ အရ သတ်မှတ်သည့်လုပ်ငန်းများကို အခါအားလျော်စွာ ပြင်ဆင်သတ်မှတ်နိုင်သည်။

၁၂။ ကော်မရှင်သည် နိုင်ငံတော်၏နယ်နိမိတ်နှင့် အခြားနိုင်ငံများ နယ်နိမိတ်ထိစပ်လျက်ရှိသည့် နယ်စပ် မျဉ်းမှ ၁၀ မိုင်အတွင်း စက်မှုဇုန်များ၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးဇုန်များ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဇုန်များ၊ ကုန်သွယ်ရေး ဇုန်များ အပါအဝင် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ စုစည်းဆောင်ရွက်မည့်ဇုန်များကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် စီးပွားရေးဇုန်အဖြစ် သတ်မှတ်နိုင်သည်။

၁၃။ နည်းဥပဒေ ၁၂ အရ စီးပွားရေးဇုန်အဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်းကို ကော်မရှင်သည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အဖွဲ့၏ လမ်းညွှန်ချက်အရဖြစ်စေ၊ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသဦးစီးအဖွဲ့များက အဆိုပြုလာလျှင်ဖြစ်စေ၊ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံသူ သို့မဟုတ် ရင်းနှီးတည်ဆောက်သူက အဆိုပြုခြင်းအပေါ် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသဦးစီးအဖွဲ့များက သဘောတူညီလျှင်ဖြစ်စေ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြကာ ခွင့်ပြုချက်ရယူဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၄။ ကန့်သတ်သည့် သို့မဟုတ် တားမြစ်သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများအား နိုင်ငံခြားသားရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လိုကြောင်း အဆိုပြုလာလျှင် ကော်မရှင်သည် နိုင်ငံတော်နှင့်နိုင်ငံသား အထူးသဖြင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားအလို့ငှာ အောက်ပါအချက်များအပေါ် အခြေခံ၍ စိစစ်ရမည် -

- (က) အဆိုပြုသည့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအပေါ် သက်ဆိုင်ရာဒေသရှိ နယ်မြေခံလူထု သို့မဟုတ် လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ သဘောထား၊
- (ခ) အဆိုပြုသည့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအပေါ် သက်ဆိုင်ရာဒေသရှိ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏သဘောထား၊
- (ဂ) လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့်ဒေသအပေါ်မူတည်ကာ နေပြည်တော်ကောင်စီ သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောထား။

၁၅။ ကော်မရှင်သည် နည်းဥပဒေ ၁၄ ပါ အချက်များနှင့် ပြည့်စုံသည့် အဆိုပြုချက်များကို မိမိ၏ သဘောထားနှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြအတည်ပြုချက်ရယူရမည်။

၁၆။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူအတည်ပြုချက်ရရှိသည့်အခါ ကော်မရှင်သည် ကမကထပြုသူ သို့မဟုတ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူအား နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအတွက် ခွင့်ပြုမိန့်ထုတ်ပေးရမည်။

အခန်း (၃) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပုံစံ

၁၇။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို အောက်ပါပုံစံတစ်ခုခုဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်သည် -

- (က) နည်းဥပဒေ ၅ အရ ကော်မရှင်က အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်ထားသော လုပ်ငန်းများမှ အပ အခြားကျန်လုပ်ငန်းများတွင် နိုင်ငံခြားသားက နိုင်ငံခြားမတည်ငွေရင်း ရာခိုင်နှုန်းအပြည့်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ခ) နိုင်ငံခြားသားနှင့် နိုင်ငံသား သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာအစိုးရငှာ၊ အဖွဲ့အစည်းတို့ ဖက်စပ်လုပ်ငန်းအဖြစ် ဖွဲ့စည်းပါက နိုင်ငံခြားမတည်ငွေနှင့် နိုင်ငံသားမတည်ငွေအမျိုးကို နှစ်ဦးနှစ်ဖက် သဘောတူညီချက်နှင့်အညီ ပဋိညာဉ်စာချုပ် ချုပ်ဆိုဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဂ) နှစ်ဦးနှစ်ဖက် သဘောတူသော ပဋိညာဉ်စာချုပ်ပါ စနစ်တစ်ခုခုဖြင့် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဘီအိုတီ၊ ဘီတီအို စသည့် စနစ်များ အပါအဝင် အစိုးရနှင့်ပုဂ္ဂလိက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းစနစ်များ သို့မဟုတ် အခြားလုပ်ငန်းစနစ်များနှင့် ဆောင်ရွက်ခြင်း။

၁၈။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအတွက် အဆိုပြုချက်တင်သွင်းရာတွင် နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီအဖြစ် ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခွင့် သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ကို တည်ဆဲကုမ္ပဏီဥပဒေနှင့်အညီ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၌ တစ်ပြိုင်တည်းလျှောက်ထားရမည်။

၁၉။ အဆိုပြုချက်ကို ကော်မရှင်က လက်ခံ၍ ခွင့်ပြုမိန့်ထုတ်ပေးသည့်အခါ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနသည် နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီအဖြစ် ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခွင့် သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ကို တစ်ပြိုင်တည်း ထုတ်ပေးရမည်။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ ပိုမိုလွယ်ကူချောမွေ့စေရေးအတွက် ကမကထပြုသူ သို့မဟုတ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီအဖြစ် ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခွင့် သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ကို ကြိုတင်ထုတ်ယူခွင့်ပြုရန် လျှောက်ထားလာလျှင် လုံလောက်သော အကြောင်းပြချက်ရှိပါက ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်သည် ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခွင့် (ယာယီ) သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်ခွင့် (ယာယီ) ကို ကြိုတင်ထုတ်ပေးနိုင်သည်။ သို့ရာတွင် ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခွင့် (ယာယီ) သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်ခွင့် (ယာယီ) ကြိုတင်ထုတ်ပေးခြင်းကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ခွင့်ပြုမိန့်ထုတ်ပေးခြင်းအဖြစ် မှတ်ယူခြင်းမရှိစေရ။

၂၀။ နိုင်ငံခြားသားသည် တားမြစ်သည့်လုပ်ငန်း သို့မဟုတ် ကန့်သတ်သည့်လုပ်ငန်းများကို နိုင်ငံသားနှင့် ဖက်စပ်လုပ်ကိုင်ပါက နိုင်ငံခြားမတည်ငွေရင်းအချိုးသည် စုစုပေါင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းထက် မကျော်လွန်စေရ။ ဤသတ်မှတ်ချက်ကို ကော်မရှင်သည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် အခါအားလျော်စွာ အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်၍ ပြင်ဆင်သတ်မှတ်နိုင်သည်။

၂၁။ ပဋိညာဉ်စာချုပ်ပါ သက်တမ်းမကုန်ဆုံးမီ လုပ်ငန်းရပ်စဲခွင့်ရရှိ၍ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရာတွင် လည်းကောင်း၊ လုပ်ငန်းပြီးဆုံး၍ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရာတွင်လည်းကောင်း ကော်မရှင်သို့ ကြိုတင်တင်ပြ ခွင့်ပြုချက်ရယူပြီး တည်ဆဲကုမ္ပဏီအက်ဥပဒေနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။

**အခန်း (၄)
ကော်မရှင်ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် အစည်းအဝေးကျင်းပခြင်း**

၂၂။ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် အရေအတွက်သည် “မ” ဂဏန်းအရေအတွက် ဖြစ်ရမည်။

၂၃။ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး၏သက်တမ်းသည် သုံးနှစ်ထက်မပိုစေရ။ သို့ရာတွင် ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် အခြား လိုအပ်ချက်များရှိပါက ပြည်ထောင်စုအစိုးရသည် အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦး၏သက်တမ်းကို သုံးနှစ်ထက် ပိုမိုတာဝန် ပေးအပ်နိုင်သည်။

၂၄။ အကြောင်းတစ်ရပ်ရပ်ကြောင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးသည် သက်တမ်းသုံးနှစ်မပြည့်မီ ဆက်လက် တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ခြင်းမရှိတော့ပါက ၎င်းလစ်လပ်နေရာအတွက် အစားထိုးတာဝန်ပေးသည့် အဖွဲ့ဝင် သည် ၎င်းဆက်ခံသည့် အဖွဲ့ဝင်၏ ကျန်သက်တမ်းအတိုင်းသာ တာဝန်ရှိသည်။

၂၅။ ကော်မရှင်အစည်းအဝေးများကို တစ်လလျှင် အနည်းဆုံး နှစ်ကြိမ် ကျင်းပရမည်။

၂၆။ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌသည် အစည်းအဝေးများတွင် သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရမည်။ အစည်း အဝေးသို့ ဥက္ကဋ္ဌ မတက်ရောက်နိုင်သည့်အခါ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက သဘာပတိအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌတို့ မတက်ရောက်နိုင်သည့်အခါ အတွင်းရေးမှူးက သဘာပတိအဖြစ်လည်းကောင်း သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးက သဘာပတိအဖြစ်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။

၂၇။ အစည်းအဝေးသို့ အဖွဲ့ဝင် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့်အထက် တက်ရောက်လျှင် အထမြောက်သည်။

၂၈။ ကော်မရှင်သည် အစည်းအဝေးတက်ရောက်သည့် အဖွဲ့ဝင်အများ၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ဆုံးဖြတ်ချက်များကို ချမှတ်ရမည်။ အစည်းအဝေးတက်ရောက်သည့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၏ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အစည်းအဝေးတက်ရောက်နိုင်ခြင်းမရှိသည့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များက ကန့်ကွက်ခြင်း၊ ငြင်းပယ်ခြင်း၊ ပြင်ဆင် ပြောင်းလဲရန် အဆိုပြုခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ခွင့်မရှိ။

၂၉။ ကော်မရှင်သည် လိုအပ်လျှင် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သို့မဟုတ် ဒုတိယ ဝန်ကြီး၊ ဘာသာရပ်ကျွမ်းကျင်သူများနှင့် အခြားလိုအပ်သူများကို အစည်းအဝေးသို့ ဖိတ်ကြားတက်ရောက် စေနိုင်သည်။

၃၀။ ကော်မရှင်သည် အစည်းအဝေးများတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအတွက် ကမကထပြုသူ သို့မဟုတ် ရင်းနှီး မြှုပ်နှံသူနှင့် ယင်းတို့အား အထောက်အကူပြုမည့်သူများကို တက်ရောက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြခွင့်နှင့် ဆွေးနွေးခွင့် ပြုရမည်။

အခန်း (၅)

ခွင့်ပြုမိန့်လျှောက်ထားခြင်း

၃၁။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ သို့မဟုတ် ကမကထပြုသူသည် ကော်မရှင်သို့ အဆိုပြုချက် တင်ပြရာတွင် အောက်ပါ အချက်အလက်များ ပါဝင်သော **အဆိုပြုချက်ပုံစံ (၁)** ပါအတိုင်း ဖြည့်စွက်၍ ကမကထပြုသူကိုယ်တိုင် လက်မှတ်ရေးထိုးတင်ပြရမည် -

- (က) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ သို့မဟုတ် ကမကထပြုသူ၏အမည်၊ မည်သည့်နိုင်ငံသားဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြချက်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ လုပ်ငန်းတည်ရှိရာအရပ်ဒေသ၊ သက်ဆိုင်ရာဥပဒေအရ အမှန်တကယ်လုပ်ကိုင်သည့် လုပ်ငန်း၊ ထိရောက်သည့် စီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ကိုင်သည့် ဌာနချုပ်တည်ရှိရာဒေသ၊ စီးပွားရေးအဖွဲ့ တည်ထောင်ဖွဲ့စည်းရာအရပ်ဒေသ၊ လုပ်ငန်းအမျိုးအစား၊
- (ခ) ဖက်စပ်ပြုလုပ်၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုပါက ဖက်စပ်လုပ်ငန်းတွင် ပါဝင်လိုသူများနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အပိုဒ်ခွဲ (က) ပါ အချက်အလက်များ၊
- (ဂ) အပိုဒ်ခွဲ (က) သို့မဟုတ် (ခ) နှင့်သက်ဆိုင်သော အထောက်အထားများ၊
- (ဃ) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ သို့မဟုတ် ကမကထပြုသူ သို့မဟုတ် ဖက်စပ်လုပ်ငန်းတွင် ပါဝင်လိုသူများ၏ လုပ်ငန်းပိုင်းနှင့် ငွေရေးကြေးရေးဆိုင်ရာအထောက်အထားများ၊
- (င) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသည့်ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်း သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းနှင့်သက်ဆိုင်သည့် အချက်အလက်များ၊
- (စ) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့် သက်တမ်း၊ တည်ဆောက်မှုကာလ၊
- (ဆ) နိုင်ငံတော်အတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသည့်အရပ်ဒေသ၊
- (ဇ) ထုတ်လုပ်ရောင်းချရာတွင် အသုံးပြုမည့် နည်းပညာရပ်များနှင့်စနစ်များ၊
- (ဈ) သုံးစွဲလိုသည့် စွမ်းအင်အမျိုးအစားနှင့် ပမာဏ၊
- (ည) တည်ဆောက်မှုကာလအတွင်း လုပ်ငန်းတွင် အသုံးပြုရန် လိုအပ်သောအဓိကစက်ပစ္စည်းများ၊ စက်ကိရိယာများ၊ ကုန်ကြမ်းများနှင့် အလားတူပစ္စည်းများ၏ပမာဏနှင့်တန်ဖိုး၊
- (ဋ) လိုအပ်မည့် မြေနေရာနှင့်အကျယ်အဝန်း၊
- (ဌ) လုပ်ငန်းမှ နှစ်စဉ်ထုတ်လုပ်မည့် ခန့်မှန်းပမာဏနှင့်တန်ဖိုး သို့မဟုတ် ဆောင်ရွက်မည့် ဝန်ဆောင်မှု ခန့်မှန်းပမာဏနှင့်တန်ဖိုး၊
- (ဍ) လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် နှစ်စဉ်လိုအပ်မည့် နိုင်ငံခြားသုံးငွေနှင့် ရရှိရန်ခန့်မှန်းသည့် နိုင်ငံခြား သုံးငွေ၊
- (ဎ) နှစ်စဉ် ပြည်တွင်းပြည်ပ ရောင်းချနိုင်မည့် ကုန်ပစ္စည်းများ ခန့်မှန်းပမာဏ၊ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးနှင့် ကာလအပိုင်းအခြား၊
- (ဏ) စီးပွားရေးတွက်ခြေကိုက်မှုအခြေအနေ၊
- (တ) သက်ဆိုင်ရာ တည်ဆဲဥပဒေပါ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ရေးဆွဲ ထားသော ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုနှင့် လူမှုရေးထိခိုက်မှုထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေး ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများ၊
- (ထ) နိုင်ငံတော်အတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် ရည်ရွယ်သည့် ဖွဲ့စည်းပုံ၊
- (ဒ) အစုစပ်လုပ်ငန်းဖွဲ့စည်းလိုပါက အစုစပ်လုပ်ငန်းစာချုပ်မူကြမ်း၊ အစုစပ်ဝင်တို့က ထည့်ဝင်မည့် အစုငွေအမျိုးအစားနှင့်ပမာဏ၊ အကျိုးအမြတ်ခွဲဝေမည့် အမျိုးအစားနှင့် အစုစပ်ဝင်များ၏ တာဝန်နှင့်လုပ်ပိုင်ခွင့်များ၊

- (ခ) လီမိတက်ကုမ္ပဏီ ပုံသဏ္ဍာန်ဖွဲ့စည်းလိုပါက ပဋိညာဉ်စာချုပ်မူကြမ်း၊ သင်းဖွဲ့မှတ်တမ်းနှင့် သင်းဖွဲ့စည်းမှုကြမ်းများ၊ ကုမ္ပဏီ၏ခွင့်ပြုမတည်ငွေရင်း၊ အစုရှယ်ယာအမျိုးအစားများ၊ အစုရှယ်ယာဝင်များက ထည့်ဝင်မည့် အစုရှယ်ယာပမာဏ၊
- (န) ရင်းနှီးမြုပ်နှံမည့်အဖွဲ့အစည်းကို စီမံခန့်ခွဲမည့်သူများ၏ အမည်၊ မည်သည့်နိုင်ငံသားဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြချက်၊ နေရပ်လိပ်စာနှင့် ရာထူး၊
- (ပ) ရင်းနှီးမြုပ်နှံမည့်အဖွဲ့အစည်း၏ စုစုပေါင်းမတည်ငွေရင်း၊ ပြည်တွင်းနှင့်ပြည်ပမှ ထည့်ဝင်မည့် မတည်ငွေရင်းအမျိုးအစားနှင့် နိုင်ငံတော်သို့ ယူဆောင်လာမည့် နိုင်ငံခြားမတည်ငွေရင်းတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ စုစုပေါင်းတန်ဖိုး၊ အမျိုးအစားအသီးသီး၏တန်ဖိုးများနှင့် ယူဆောင်လာမည့် အချိန်ကာလ။

၃၂။ အဆိုပြုချက်နှင့်အတူ နိုင်ငံသား သို့မဟုတ် အစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းတို့နှင့် ချုပ်ဆိုမည့် မြေငှားရမ်းခြင်းဆိုင်ရာပဋိညာဉ်စာချုပ်မူကြမ်းနှင့် ဖက်စပ်လုပ်ငန်း သို့မဟုတ် နှစ်ဦးနှစ်ဖက်ပဋိညာဉ်စာချုပ် ချုပ်ဆိုဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ပဋိညာဉ်စာချုပ်မူကြမ်းကို ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၃၃။ ကော်မရှင်က ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုပမာဏကြီးမားသည်ဟု သတ်မှတ်သည့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့်သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု ဆန်းစစ်ခြင်းပြုလုပ်ရန် သတ်မှတ်ထားသောလုပ်ငန်းများအတွက် အဆိုပြုချက်တင်သွင်းရာတွင် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုဆန်းစစ်ခြင်းနှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာထိခိုက်မှုဆန်းစစ်ခြင်းများ ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၃၄။ အဆိုပြုချက်တင်သွင်းရာတွင် သဘာဝအရင်းအမြစ်ကို အခြေခံသည့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများနှင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများဥပဒေနှင့် အကျုံးဝင်သည့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုဖြစ်ပါက ကော်မရှင်ရုံးသို့ သက်ဆိုင်ရာပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် တင်သွင်းရမည်။

၃၅။ နည်းဥပဒေ ၃၄ ပါ အခြေအနေနှင့် သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိသည့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများအတွက် အဆိုပြုချက်ကို ရင်းနှီးမြုပ်နှံသူ သို့မဟုတ် ကမကထပြုသူက ကော်မရှင်ရုံးသို့ တိုက်ရိုက်တင်သွင်းနိုင်သည်။

၃၆။ နည်းဥပဒေ ၃၅ အရ တင်သွင်းသောအဆိုပြုချက်ကို ရရှိသည့်အခါ ကော်မရှင်ရုံးသည် သတ်မှတ်သည့် အချက်အလက်များ ပြည့်စုံမှုရှိ၊ မရှိ စိစစ်၍ ပြည့်စုံပါက အဆိုပြုချက်ကို လက်ခံရမည်။ ပြည့်စုံမှုမရှိပါက လိုအပ်ချက်များကို ရင်းနှီးမြုပ်နှံသူ သို့မဟုတ် ကမကထပြုသူအား ရှင်းလင်းပြောကြားကာ ပြန်လည်ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက် တင်သွင်းစေရမည်။

၃၇။ ပြည့်စုံသည့်အဆိုပြုချက်များကို သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် စိစစ်နိုင်ရေးအတွက် ကော်မရှင်သည် အောက်ပါဌာနများမှ အကြီးတန်းအရာရှိများပါဝင်သည့် အဆိုပြုချက်စိစစ်ရေးအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းပြီး စိစစ်စေရမည် -

- (က) ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုနှင့်ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊
- (ခ) အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၊
- (ဂ) ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၊
- (ဃ) အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန၊
- (င) လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာနမှသက်ဆိုင်ရာဌာန၊
- (စ) မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊
- (ဆ) စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၊
- (ဇ) ကုန်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊

(ဈ) စီမံကိန်းစိစစ်ရေးနှင့်တိုးတက်မှုအစီရင်ခံရေးဦးစီးဌာန၊

(ည) ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန။

၃၈။ နည်းဥပဒေ ၃၇ အရ ပဏာမစိစစ်ရာတွင် လိုအပ်ပါက လုပ်ငန်းသဘာဝအရ သက်ဆိုင်သည့် အစိုးရဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်းများမှ ဘာသာရပ်ကျွမ်းကျင်သူများကို ဖိတ်ကြားတက်ရောက်စေရမည်။

၃၉။ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်သည် အဆိုပြုချက်စိစစ်ရေးအဖွဲ့၏အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်အဖြစ် တာဝန်ယူရမည်။

၄၀။ အဆိုပြုချက်စိစစ်ရေးအဖွဲ့သည် ခုနစ်ရက်လျှင် တစ်ကြိမ် အစည်းအဝေးကျင်းပ၍ အစည်းအဝေး မကျင်းပမီကာလအတွင်း လက်ခံရရှိထားသည့် အဆိုပြုချက်များကို စိစစ်ပြီး လက်ခံသင့်သည့် အဆိုပြုချက် များကို နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုရန် ကော်မရှင်သို့ တင်ပြရမည်။ ကော်မရှင်က ခွင့်ပြုလျှင် အဆိုပြုချက်ကို လက်ခံကြောင်းကိုသော်လည်းကောင်း၊ ငြင်းပယ်လျှင် မည်သည့်အကြောင်းကြောင့် ငြင်းပယ်ကြောင်းကိုသော်လည်းကောင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ သို့မဟုတ် ကမကထပြုသူထံ စာဖြင့်ဖြစ်စေ၊ အခြား ဆက်သွယ်ရေးနည်းစနစ်တစ်ခုခုဖြင့်ဖြစ်စေ ပြန်ကြားရမည်။

၄၁။ အဆိုပြုချက်စိစစ်ရေးအဖွဲ့သည် အစည်းအဝေးကျင်းပသည့်အခါ ကမကထပြုသူ သို့မဟုတ် ရင်းနှီး မြှုပ်နှံသူကိုယ်တိုင်ကိုဖြစ်စေ၊ ကမကထပြုသူ သို့မဟုတ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက တာဝန်လွှဲအပ်သူကိုဖြစ်စေ တက်ရောက်စေရမည်။

အခန်း (၆)

အဆိုပြုချက်အပေါ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခြင်း

၄၂။ အဆိုပြုချက်ကို ကော်မရှင်က လက်ခံလျှင် ကော်မရှင်ရုံးသည် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့်ဒေသ အပေါ် မူတည်ကာ နေပြည်တော်ကောင်စီ သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ထံ အဆိုပြုချက်ပါ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို လက်ခံခွင့်ပြုနိုင်ခြင်းရှိ မရှိကို လည်းကောင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုနှင့် လူမှုရေးထိခိုက်မှုမရှိစေရေး သို့မဟုတ် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုနှင့် လူမှုရေးထိခိုက်မှု အနည်းဆုံးဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်မည့်အစီအမံများအပေါ် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့်သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောထား မှတ်ချက်ကိုလည်းကောင်း စိစစ်ပြန်ကြားပေးရန် သဘောထားတောင်းခံရမည်။

၄၃။ ကော်မရှင်ရုံး၏ သဘောထားတောင်းခံချက်ရရှိသည့်အခါ နေပြည်တော်ကောင်စီ သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သည် လိုအပ်သည့်စိစစ်မှုများ ဆောင်ရွက်၍ အဆိုပြုသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို လက်ခံခွင့်ပြုနိုင်ခြင်းရှိ မရှိ သဘောထားမှတ်ချက်ကို နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ်ကိုယ်တိုင် သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးချုပ်မှ တာဝန်ပေးအပ်သူက လက်မှတ်ရေးထိုးကာ သဘောထားတောင်းခံစာ လက်ခံရရှိသည့်နေ့မှစ၍ ခုနစ်ရက် အတွင်း အမြန်ဆုံးပြန်ကြားနိုင်မည့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းလမ်းတစ်ခုခုဖြင့် ကော်မရှင်သို့ ပြန်ကြားရမည်။

၄၄။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုနှင့် လူမှုရေးထိခိုက်မှုမရှိစေရေး သို့မဟုတ် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုနှင့် လူမှုရေးထိခိုက်မှု အနည်းဆုံးဖြစ်စေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများ အပေါ် စိစစ်ချက်ကို ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာနက သဘောထား တောင်းခံစာ လက်ခံရရှိသည့်နေ့မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း သဘောထားမှတ်ချက်ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ကိုယ်တိုင် သို့မဟုတ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးမှ တာဝန်ပေးအပ်သူက လက်မှတ်ရေးထိုးကာ အမြန်ဆုံး ပြန်ကြား နိုင်မည့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းလမ်းတစ်ခုခုဖြင့် ကော်မရှင်သို့ ပြန်ကြားရမည်။

၄၅။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအဆိုပြုချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လုပ်ငန်းသဘာဝအရသော်လည်းကောင်း၊ လိုအပ်ချက် အရသော်လည်းကောင်း ကော်မရှင်က သက်ဆိုင်ရာပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများမှ သဘောထားမှတ်ချက်

သို့မဟုတ် အကြံပြုချက် တောင်းခံသည့်အခါ သက်ဆိုင်ရာပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနသည် စာလက်ခံရရှိသည့် နေ့မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကော်မရှင်သို့ ပြန်ကြားရမည်။ ဤသို့ပြန်ကြားနိုင်ရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာန အသီးသီးတွင် အနိမ့်ဆုံးအဆင့် ညွှန်ကြားရေးမှူး သို့မဟုတ် ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့်အဆင့်တူ အရာထမ်းတစ်ဦး ခေါင်းဆောင်သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစိစစ်ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းထားရှိရမည်။ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန သည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မိမိဌာန၏မူဝါဒများကို ယင်းအဖွဲ့အား ချမှတ်ပေးထားရမည်။ ယင်းအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ထားမှုအခြေအနေကို ကော်မရှင်သို့ ပေးပို့ထားရမည့်ပြင် အဖွဲ့ဝင်ပြောင်းလဲမှုရှိတိုင်း ကော်မရှင်သို့ အသိပေးအကြောင်းကြားရမည်။ ယင်းအဖွဲ့သည် ကော်မရှင်ကဖြစ်စေ၊ ကော်မရှင်ရုံးကဖြစ်စေ ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးများသို့ တက်ရောက်ရန် အခါအားလျော်စွာ ဖိတ်ကြားသည့်အခါ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနကို ကိုယ်စားပြု၍ တက်ရောက်ရမည်။

၄၆။ ကော်မရှင်ရုံးသည် သက်ဆိုင်ရာ သဘောထားမှတ်ချက်နှင့် စိစစ်ချက်များရရှိသည့်အခါ အနီးဆုံး ကျင်းပမည့် ကော်မရှင်အစည်းအဝေးသို့ အဆိုပြုချက်ကို တင်ပြရမည်။

**အခန်း (၇)
အဆိုပြုချက်ကို စိစစ်ခြင်း**

- ၄၇။ ကော်မရှင်သည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအဆိုပြုချက်များကို အောက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည် -
 - (က) အဆိုပြုချက်သည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ အခန်း ၄ ပါ အခြေခံမူများနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိ မရှိ စိစစ်ခြင်း၊
 - (ခ) ငွေကြေးယုံကြည်စိတ်ချရမှုအတွက် အောက်ပါအချက်များကို တောင်းယူ၍စိစစ်ခြင်း -
 - (၁) ဘဏ်ငွေစာရင်းရှင်းတမ်း၊
 - (၂) ကုမ္ပဏီ၏နောက်ဆုံးစာရင်းစစ်အစီရင်ခံစာ၊
 - (၃) ကုမ္ပဏီ၏လုပ်ငန်းအခြေအနေအစီရင်ခံစာ။
 - (ဂ) လုပ်ငန်း၏စီးပွားရေးတွက်ခြေကိုက်မှုကို အောက်ပါအချက်များအား အခြေခံကာ စိစစ်ခြင်း -
 - (၁) နှစ်စဉ်ရရှိမည့် ခန့်မှန်းခြေအသားတင်အမြတ်ငွေ၊
 - (၂) နှစ်စဉ်ရရှိမည့် ခန့်မှန်းခြေနိုင်ငံခြားသုံးငွေနှင့် နှစ်စဉ်သုံးစွဲမည့် ခန့်မှန်းခြေနိုင်ငံခြားသုံးငွေ၊
 - (၃) အရင်းကျေကာလ၊
 - (၄) အလုပ်အကိုင်သစ်များ ပေါ်ပေါက်လာမည့်အခြေအနေ၊
 - (၅) အမျိုးသားဝင်ငွေ တိုးတက်ရရှိနိုင်မည့်အခြေအနေ၊
 - (၆) ပြည်တွင်းနှင့်ပြည်ပဈေးကွက်အခြေအနေ၊
 - (၇) ပြည်တွင်းစားသုံးရန် လိုအပ်ချက်အခြေအနေ။
 - (ဃ) စက်မှုနည်းပညာ ဆီလျော်မှုရှိ မရှိ ကျွမ်းကျင်သူများအား တာဝန်ပေးစိစစ်စေခြင်း၊
 - (င) ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုနှင့် လူမှုရေးထိခိုက်မှု ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများ အပေါ် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနမှ သဘောထားရယူ စိစစ်ခြင်း၊
 - (စ) နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားတို့အတွက် တာဝန်ယူမှုရှိသော၊ လူမှုစီးပွားအကျိုးသက်ရောက်မှုကို အလေး အနက်ထားသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဟုတ် မဟုတ် စိစစ်ခြင်း၊
 - (ဆ) အဆိုပြုချက်သည် တည်ဆဲဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် ဆန့်ကျင်ခြင်းရှိ မရှိ စိစစ်ခြင်း။

အခန်း (၈)

ခွင့်ပြုမိန့်ထုတ်ပေးခြင်း

၄၈။ ကော်မရှင်သည် အဆိုပြုချက်ကို စိစစ်ပြီးနောက် သဘောတူလက်ခံလျှင် ယင်းအဆိုပြုချက် လက်ခံသည့်နေ့ရက်မှ ရက်ပေါင်း ၉၀ အတွင်း **ခွင့်ပြုမိန့်ပုံစံ (၂)** ကို ထုတ်ပေးရမည်။ ခွင့်ပြုမိန့်မိတ္တူကို လုပ်ငန်းဆက်စပ်သည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများသို့လည်း ပေးပို့ရမည်။

အခန်း (၉)

ခွင့်ပြုမိန့်ရရှိပြီးနောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခြင်း

၄၉။ ကမကထပြုသူ သို့မဟုတ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ကော်မရှင်က ထုတ်ပေးသည့် ခွင့်ပြုမိန့်ရရှိပြီးသည့် အခါ သတ်မှတ်သည့် တည်ဆောက်မှုကာလ သို့မဟုတ် ကာလကို ထပ်မံတိုးမြှင့်ခွင့် ရရှိပါက ယင်းသို့ တိုးမြှင့်ရရှိသည့်ကာလအတွင်း တည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းများကို ပြီးစီးစေရန် ဆောင်ရွက်ရမည်။ တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများပြီးစီးသည့်အခါ လုပ်ငန်းပြီးစီးကြောင်း လုပ်ငန်းပြီးစီးသည့်နေ့မှစ၍ ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း ကော်မရှင်သို့ တင်ပြရမည်။

၅၀။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် တည်ဆောက်မှုကာလပြီးဆုံးသည်နှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများကို စတင်ဆောင်ရွက်ရမည်။

၅၁။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်စဉ်ကာလအတွင်း မိမိလုပ်ငန်း၏ **လုပ်ငန်းအစီရင်ခံစာပုံစံ (၃)** ကို သုံးလလျှင် တစ်ကြိမ် စာဖြင့်ဖြစ်စေ၊ အခြားဆက်သွယ်ရေးနည်းစနစ်တစ်ခုခုဖြင့်ဖြစ်စေ ကော်မရှင်သို့ မပျက်မကွက်ပေးပို့တင်ပြရမည်။

၅၂။ ကမကထပြုသူ သို့မဟုတ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်စဉ်ကာလအတွင်း နည်းဥပဒေ ၁၂၁ ပါ အခြေအနေတစ်ရပ်ရပ် ကြုံတွေ့လျှင် စတင်တွေ့ရှိချိန်မှ ၂၄ နာရီအတွင်း အမြန်ဆုံးဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နည်းလမ်းတစ်ခုခုဖြင့် ကော်မရှင်သို့ သတင်းပေးပို့အစီရင်ခံရမည်။

၅၃။ ကမကထပြုသူ သို့မဟုတ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ၏လုပ်ငန်းသည် လုပ်ငန်းသဘာဝအရဖြစ်စေ၊ အခြား လိုအပ်ချက်အရဖြစ်စေ၊ သက်ဆိုင်သည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ အစိုးရဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများမှ လိုင်စင် သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုမိန့်ရယူရန် လိုအပ်လျှင်ဖြစ်စေ၊ မှတ်ပုံတင်ရန် လိုအပ်လျှင်ဖြစ်စေ သတ်မှတ်ချက် များနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည်။

၅၄။ ကမကထပြုသူ သို့မဟုတ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် -

- (က) မိမိလုပ်ငန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာကိစ္စများကို ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဥပဒေနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ခ) မိမိ၏လုပ်ငန်းအား နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများအတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် တာဝန်ယူမှု ရှိသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖြစ်စေရန် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ဂ) မိမိ၏လုပ်ငန်းအား တာဝန်ရှိသူများက အခါအားလျော်စွာဖြစ်စေ၊ လိုအပ်ချက်အရဖြစ်စေ စစ်ဆေး ခြင်းကို လက်ခံ၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ဃ) မိမိလုပ်ငန်း၏ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ အဆောက်အအုံတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် အခြားလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းအမျိုးအစားအလိုက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ သတ်မှတ် ထားသည့် စံချိန်စံညွှန်းမှန်ကန်ရေးအတွက်လည်းကောင်း၊ ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းနှင့် သဟဇာတ ဖြစ်စေရေးအတွက်လည်းကောင်း အလေးအနက်ထားဆောင်ရွက်ရမည်။

- (င) မိမိ၏လုပ်ငန်းတွင် လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေးအစီအစဉ်များကို လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ထားရှိရမည်။
- (စ) ဘေးအန္တရာယ်ရှိသောကုန်ပစ္စည်းများ၊ အဆိပ်အတောက်ဖြစ်စေသောကုန်ပစ္စည်းများနှင့် အခြား အလားတူကုန်ပစ္စည်းများသယ်ယူခြင်း၊ သိုလှောင်ခြင်းနှင့် အသုံးပြုခြင်းတို့စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ စံချိန်စံညွှန်းများနှင့် အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ဆ) မိမိထုတ်ကုန်များသည် အရည်အသွေးအရဖြစ်စေ၊ စံချိန်စံညွှန်းအရဖြစ်စေ စားသုံးသူများ ထိခိုက် နစ်နာမှုမရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရမည်။

၅၅။ ဓာတ်သတ္တုရှာဖွေခြင်းအတွက် ခွင့်ပြုမိန့်ထုတ်ပေးခြင်းသည် စမ်းသပ်တိုင်းတာခြင်း သို့မဟုတ် ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းတစ်ရပ်ရပ်နှင့် အကျိုးဝင်သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိစေရ။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ဓာတ်သတ္တု ရှာဖွေခြင်းလုပ်ငန်း ပြီးဆုံးပြီးသည့်အခါ စမ်းသပ်တိုင်းတာခြင်း သို့မဟုတ် ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ခွင့်ပြုမိန့်ရရှိရေးအတွက် သတ္တုတွင်းဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် ကော်မရှင်သို့ ထပ်မံ တင်ပြရမည်။

အခန်း (၁၀)
တည်ဆောက်မှုကာလ သတ်မှတ်ခြင်း

၅၆။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ကော်မရှင်ကထုတ်ပေးသည့် ခွင့်ပြုမိန့်ရရှိပြီးသည့်အခါ ခွင့်ပြုမိန့်ထုတ်ပေးသည့် နေ့ရက်မှစ၍ သတ်မှတ်ထားသည့် တည်ဆောက်မှုကာလအတွင်း မိမိ၏တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပြီးပြတ်စေရန် ဆောင်ရွက်ရမည်။

၅၇။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် သတ်မှတ်ထားသည့် တည်ဆောက်မှုကာလအတွင်း အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ပြီးပြတ်ခြင်းမရှိပါက နှောင့်နှေးကြန့်ကြာရသည့်အကြောင်းရင်းကိုဖော်ပြ၍ တည်ဆောက်မှုကာလ တိုးမြှင့်ပေးရန် မူလသတ်မှတ်ထားသည့် တည်ဆောက်မှုကာလမကုန်ဆုံးမီ အနည်းဆုံး ရက်ပေါင်း ၆၀ ကြိုတင်၍ ကော်မရှင်သို့ လျှောက်ထားရမည်။

၅၈။ ကော်မရှင်သည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက တည်ဆောက်မှုကာလ တိုးမြှင့်ပေးရန် တင်ပြလျှင် လိုအပ်သည့် စိစစ်မှုများ ဆောင်ရွက်၍ တည်ဆောက်မှုကာလ တိုးမြှင့်ပေးသင့်ကြောင်း ခိုင်လုံသည့် အခြေအနေရှိပါက မူလခွင့်ပြုခဲ့သည့် တည်ဆောက်မှုကာလ၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းထက်မပိုသောကာလအထိ တိုးမြှင့်ပေးနိုင်သည်။

၅၉။ သဘာဝဘေးဒဏ် ကျရောက်ခြင်း၊ မငြိမ်သက်မှုဖြစ်ပွားခြင်း၊ အဓိကရုဏ်းဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊ ဆန္ဒပြမှု ပေါ်ပေါက်ခြင်း၊ နိုင်ငံတော်အရေးပေါ်အခြေအနေဖြစ်ပွားခြင်း၊ လက်နက်ကိုင်ဆန့်ကျင်မှုဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊ ဆူပူ သောင်းကျန်းမှုပေါ်ပေါက်ခြင်း၊ စစ်မက်ဖြစ်ပွားခြင်း စသည့် မလွန်ဆန်နိုင်သော အကြောင်းကိစ္စများ ဖြစ်ပေါ် ခြင်းကြောင့်မှတစ်ပါး တည်ဆောက်မှုကာလ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ခြင်းကို တစ်ကြိမ်ထက်ပိုမို၍ ခွင့်မပြုရ။

၆၀။ ရေနံ၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့နှင့် ဓာတ်သတ္တုလုပ်ငန်းများတွင် လေ့လာတိုင်းတာစမ်းသပ်ရှာဖွေခြင်း၊ တူးဖော်ခြင်း၊ ဆင့်တက်ပြုပြင်ခြင်းနှင့် စီးပွားဖြစ်ထုတ်လုပ်နိုင်စွမ်းရှိသည့်အဆင့်သို့ ရောက်ရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းလုပ်ငန်းများအတွက် ကော်မရှင်၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ချုပ်ဆိုထားသည့် စာချုပ်ပါ စည်းကမ်း အတိုင်း တည်ဆောက်မှုကာလ သတ်မှတ်ရမည်။

၆၁။ မူလခွင့်ပြုသည့် တည်ဆောက်မှုကာလ သို့မဟုတ် ထပ်မံတိုးမြှင့်သည့် တည်ဆောက်မှုကာလအတွင်း တည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းပြီးပြတ်ခြင်းမရှိလျှင် ကော်မရှင်သည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူအား ထုတ်ပေးထားသည့် ခွင့်ပြုမိန့်ကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းရမည်။ ယင်းသို့ ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းခြင်းကြောင့် နစ်နာကြေးဖြစ်စေ၊ လျော်ကြေး ဖြစ်စေ၊ အခြားငွေကြေးတစ်ရပ်ရပ်ဖြစ်စေ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူအား ပြန်လည်ထုတ်ပေးခြင်းပြုရန်မလို။

အခန်း (၁၁)

**ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများအား ငှားရမ်းခြင်း၊ ပေါင်နှံခြင်း၊
အစုရှယ်ယာလွှဲပြောင်းခြင်း၊ လုပ်ငန်းလွှဲပြောင်းခြင်း**

၆၂။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုသော မြေနှင့်အဆောက်အအုံများကို ခွင့်ပြုသက်တမ်းကာလအတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းအမျိုးအစား ပြောင်းလဲခြင်းမရှိဘဲ မြေအသုံးပြုခွင့်ရသူ သို့မဟုတ် မြေငှားရမ်းခွင့်ရှိသူ၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် အခြားပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးအား တစ်ဆင့်ငှားရမ်းခြင်း ပြုလိုပါက **ငှားရမ်းခြင်းပုံစံ (၄)** ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပေါင်နှံခြင်းပြုလိုပါက **ပေါင်နှံခြင်းပုံစံ (၅)** ဖြင့်လည်းကောင်း ကော်မရှင်ရုံးသို့ တင်ပြလျှောက်ထားပြီး ခွင့်ပြုချက်ရရှိမှသာ ဆောင်ရွက်ရမည်။ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့်မြေရိုင်း ဖြစ်ပါက ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ခွင့်ပြုချက် ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၆၃။ နည်းဥပဒေ ၆၂ အရ သတ်မှတ်ပုံစံဖြင့် လျှောက်ထားချက်ကို လက်ခံရရှိသည့်အခါ ကော်မရှင်ရုံးသည် အောက်ပါအချက်များကို စိစစ်ရမည် -

- (က) ငှားရမ်းခြင်း သို့မဟုတ် ပေါင်နှံခြင်း ဆောင်ရွက်လိုသည့်အကြောင်းရင်း မှန်ကန်မှု ရှိ မရှိ၊
- (ခ) ငှားရမ်းခြင်း သို့မဟုတ် ပေါင်နှံခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတော်နှင့်နိုင်ငံသားတို့၏ အကျိုးစီးပွားကို ထိခိုက် နိုင်ခြင်း ရှိ မရှိ၊
- (ဂ) ငှားရမ်းခြင်း သို့မဟုတ် ပေါင်နှံခြင်းကို လက်ခံဆောင်ရွက်မည့်သူသည် လုပ်ငန်းအား အောင်မြင်စွာ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားနိုင်မည့်အခြေအနေ ရှိ မရှိ။

၆၄။ ကော်မရှင်ရုံးသည် စိစစ်တွေ့ရှိချက်အရ ငှားရမ်းခြင်း သို့မဟုတ် ပေါင်နှံခြင်းကို ခွင့်ပြုသင့်သည်ဟု ယူဆပါက အနီးကပ်ဆုံးကျင်းပသည့် ကော်မရှင်အစည်းအဝေးသို့ တင်ပြ၍ ကော်မရှင်၏ ဆုံးဖြတ်ချက်နှင့် အညီ ခွင့်ပြုခြင်း သို့မဟုတ် ငြင်းပယ်ခြင်း ပြုနိုင်သည်။

၆၅။ အစုရှယ်ယာအားလုံးကို နိုင်ငံခြားသားတစ်ဦးအား သို့မဟုတ် နိုင်ငံသားတစ်ဦးအား အပြီးအပိုင် လွှဲပြောင်းရောင်းချလိုပါက **လွှဲပြောင်းရောင်းချခြင်းပုံစံ (၆)** ပါအတိုင်း ဖြည့်စွက်၍ ကော်မရှင်ရုံးသို့ လျှောက်ထားရမည်။ ဤသို့လျှောက်ထားရာတွင် အစုရှယ်ယာလွှဲပြောင်းရောင်းချသူသည် အစုရှယ်ယာ ရောင်းချခြင်းအတွက် အခွန်ဆိုင်ရာစိစစ်ဆောင်ရွက်မှု ခံယူပြီးကြောင်း သက်ဆိုင်ရာအခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံး၏ ထောက်ခံချက်ကို ပူးတွဲတင်ပြရမည်။ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့်မြေရိုင်းတွင် ဆောင်ရွက်သော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဖြစ်ပါက ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ခွင့်ပြုချက် ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၆၆။ နည်းဥပဒေ ၆၅ အရ သတ်မှတ်ပုံစံဖြင့် လျှောက်ထားချက်ကို လက်ခံရရှိသည့်အခါ ကော်မရှင် ရုံးသည် အောက်ပါအချက်များကို စိစစ်ရမည် -

- (က) အစုရှယ်ယာအားလုံးကို လွှဲပြောင်းရောင်းချလိုသည့်အကြောင်းရင်း မှန်ကန်မှု ရှိ မရှိ၊
- (ခ) အစုရှယ်ယာအားလုံးကို လွှဲပြောင်းရောင်းချခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတော်နှင့်နိုင်ငံသားတို့၏ အကျိုး စီးပွားကို ထိခိုက်နိုင်ခြင်း ရှိ မရှိ၊
- (ဂ) အစုရှယ်ယာအားလုံးကို လွှဲပြောင်းရောင်းချခြင်းကို လက်ခံဆောင်ရွက်မည့်သူသည် လုပ်ငန်းအား အောင်မြင်စွာ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားနိုင်မည့်အခြေအနေ ရှိ မရှိ။

၆၇။ ကော်မရှင်ရုံးသည် စိစစ်တွေ့ရှိချက်အရ အစုရှယ်ယာအားလုံး လွှဲပြောင်းရောင်းချခြင်းကို ခွင့်ပြု သင့်သည်ဟု ယူဆပါက အနီးကပ်ဆုံးကျင်းပမည့် ကော်မရှင်အစည်းအဝေးသို့ တင်ပြ၍ ကော်မရှင်၏ ဆုံးဖြတ်ချက်နှင့်အညီ ခွင့်ပြုခြင်း သို့မဟုတ် ငြင်းပယ်ခြင်း ပြုနိုင်သည်။

၆၈။ ခွင့်ပြုချက်ရရှိပြီး အစုရှယ်ယာအားလုံး လွှဲပြောင်းရောင်းချသူသည် မိမိလက်ဝယ်ရှိ ကော်မရှင်၏ ခွင့်ပြုမိန့်ကို ကော်မရှင်ရုံးသို့ ပြန်လည်အပ်နှံရမည်။

၆၉။ အစုရှယ်ယာအားလုံးကို လက်ခံဝယ်ယူသူသည် နိုင်ငံခြားသားဖြစ်ပါက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနတွင် တည်ဆဲကုမ္ပဏီဥပဒေနှင့်အညီ နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီအဖြစ် ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခွင့် သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်ခွင့် လျှောက်ထားနိုင်သည်။ သို့မဟုတ် အစုရှယ်ယာရောင်းချသူက သဘောတူညီလျှင် လက်ရှိကုမ္ပဏီ၏အမည်ကို ဆက်လက်အသုံးပြုနိုင်သည်။

၇၀။ အစုရှယ်ယာအားလုံးကို လက်ခံဝယ်ယူသူသည် နိုင်ငံသားဖြစ်ပါက မြန်မာနိုင်ငံသားများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေနှင့်အညီ ကော်မရှင်သို့ ခွင့်ပြုမိန့် လျှောက်ထားရမည်။ ကော်မရှင်၏ခွင့်ပြုမိန့်ရရှိသည့်အခါ တည်ဆဲ ကုမ္ပဏီဥပဒေနှင့်အညီ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနတွင် မြန်မာနိုင်ငံသားကုမ္ပဏီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ရမည်။

၇၁။ ခွင့်ပြုမိန့်အသစ် ထုတ်ပေးရာတွင် မူလရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေ အခန်း ၁၂ ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့် သက်သာခွင့်များ၊ ပုဒ်မ ၂၇ အရ ခွင့်ပြုထားသည့် ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့် သက်သာ ခွင့်များ ခံစားရန် ကျန်ရှိနေပါက ယင်းကျန်ရှိသည့်ကာလအတွက် ဝယ်ယူသူက ဆက်လက်ခံစားခွင့်ရှိသည်။ ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့် သက်သာခွင့်ခံစားနိုင်သည့် ကာလကျော်လွန်ပြီးဖြစ်ပါက ခွင့်ပြုမိန့်အသစ် ထုတ်ပေး ခြင်းကြောင့် အဆိုပါအခွင့်အရေးများအား ထပ်မံခံစားခွင့်မရှိစေရ။

၇၂။ အစုရှယ်ယာအချို့ကို နိုင်ငံခြားသားတစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် နိုင်ငံသားတစ်ဦးဦးသို့ အပြီးအပိုင် လွှဲပြောင်း ရောင်းချလိုပါက **လွှဲပြောင်းရောင်းချခြင်းပုံစံ (၇)** ပါအတိုင်း ဖြည့်စွက်၍ ကော်မရှင်သို့ လျှောက်ထားရမည်။

၇၃။ နည်းဥပဒေ ၇၂ အရ သတ်မှတ်ပုံစံဖြင့် လျှောက်ထားချက် လက်ခံရရှိသည့်အခါ ကော်မရှင်ရုံးသည် အောက်ပါအချက်များကို စိစစ်ရမည် -

- (က) အစုရှယ်ယာအချို့ကို လွှဲပြောင်းရောင်းချလိုသည့်အကြောင်းရင်း မှန်ကန်မှု ရှိ မရှိ၊
- (ခ) အစုရှယ်ယာအချို့ကို လွှဲပြောင်းရောင်းချခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတော်နှင့်နိုင်ငံသားတို့၏ အကျိုးစီးပွားကို ထိခိုက်နိုင်ခြင်း ရှိ မရှိ၊
- (ဂ) အစုရှယ်ယာအချို့ကို လွှဲပြောင်းရောင်းချခြင်းကို လက်ခံဆောင်ရွက်မည့်သူသည် လုပ်ငန်းအား အောင်မြင်စွာ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားနိုင်မည့်အခြေအနေ ရှိ မရှိ။

၇၄။ ကော်မရှင်ရုံးသည် စိစစ်တွေ့ရှိချက်အရ အစုရှယ်ယာအချို့ လွှဲပြောင်းရောင်းချခြင်းကို ခွင့်ပြု သင့်သည်ဟု ယူဆပါက အနီးကပ်ဆုံးကျင်းပမည့် ကော်မရှင်အစည်းအဝေးသို့ တင်ပြ၍ ကော်မရှင်၏ ဆုံးဖြတ်ချက်နှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန် ခွင့်ပြုခြင်း သို့မဟုတ် ငြင်းပယ်ခြင်း ပြုနိုင်သည်။

၇၅။ ခွင့်ပြုချက်ရရှိပါက အစုရှယ်ယာလွှဲပြောင်းမှုကို တည်ဆဲကုမ္ပဏီဥပဒေနှင့်အညီ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနသို့ ကော်မရှင်၏ခွင့်ပြုမိန့်နှင့်အတူ ပူးတွဲလျှောက်ထားမှတ်ပုံတင်ရမည်။

၇၆။ နည်းဥပဒေ ၆၃၊ ၆၆ နှင့် ၇၃ ပါ စိစစ်ချက်များကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကော်မရှင်ရုံးသည် ကော်မရှင်၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများမှ ကျွမ်းကျင်သူများ ပါဝင်သည့် စိစစ်ရေးအဖွဲ့ကို လိုအပ်သလိုဖွဲ့စည်းခွင့်ရှိသည်။

အခန်း (၁၂)
အာမခံထားရှိခြင်း

၇၇။ ခွင့်ပြုမိန့်ရရှိထားသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းသည် အောက်ပါအာမခံ အမျိုးအစားများကို နိုင်ငံတော် အတွင်း အာမခံလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်ရှိသည့် အာမခံလုပ်ငန်းတစ်ခုခုတွင် အာမခံထားရှိရမည် -

- (က) စက်ပစ္စည်းအာမခံ၊
- (ခ) မီးအာမခံ၊

- (ဂ) ရေကြောင်းအာမခံ၊
- (ဃ) ကိုယ်အင်္ဂါထိခိုက်မှုအာမခံ၊
- (င) သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အာမခံ၊
- (စ) အသက်အာမခံ။

၇၈။ နည်းဥပဒေ ၇၇ ပါ အာမခံအမျိုးအစားများ အပါအဝင် လုပ်ငန်းအမျိုးအစားအလိုက် တည်ဆဲဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတစ်ရပ်ရပ်အရ သတ်မှတ်ထားသည့် အခြားအာမခံများကိုလည်း အာမခံထားရှိရမည်။

အခန်း (၁၃)

အမှုထမ်းများနှင့်အလုပ်သမားများ ခန့်ထားခြင်း

၇၉။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် အဆိုပြုချက်တင်သွင်းသည့်အခါ ကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများအတွက် ခန့်ထားမည့် ကျွမ်းကျင်သူအလုပ်သမားများ၊ အတတ်ပညာရှင်များနှင့်ဝန်ထမ်းများ အရေအတွက်ကို လည်းကောင်း၊ ကျွမ်းကျင်မှုမလိုသည့် လုပ်သားအရေအတွက်ကိုလည်းကောင်း ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

၈၀။ လုပ်ငန်းကို စီးပွားဖြစ် စတင်လည်ပတ်ဆောင်ရွက်ချိန်တွင် ကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများအတွက် နိုင်ငံသားကျွမ်းကျင်သူ အလုပ်သမားများ၊ အတတ်ပညာရှင်များနှင့် ဝန်ထမ်းများကို နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေ အခန်း ၁၁ ပုဒ်မ ၂၄ နှင့်အညီ ခန့်ထားရမည်။ ယင်းသို့ ခန့်ထားရာတွင် သက်ဆိုင်ရာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ အမိန့်၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာနှင့် ညွှန်ကြားချက် ထုတ်ပြန် သတ်မှတ်သည့် အနိမ့်ဆုံး လုပ်ခနှုန်းထားအောက် လျော့နည်းခြင်းမရှိစေရ။

၈၁။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် အမှုထမ်းများ၊ အလုပ်သမားများ ခန့်ထားရာတွင် တည်ဆဲအလုပ်သမားရေးရာ ဥပဒေများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၈၂။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် မြန်မာနိုင်ငံသား အမှုထမ်းများ၊ အလုပ်သမားများအားဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံခြားသား အမှုထမ်းများ၊ အလုပ်သမားများအားဖြစ်စေ အလုပ်ခန့်အပ်ပါက ယင်းသို့ ခန့်အပ်သည့်နေ့ရက်မှ ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း အလုပ်ခန့်ထားမှုဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်ကို အလုပ်သမား၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် လူမှုဖူလုံရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ချုပ်ဆိုရမည်။

၈၃။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် နိုင်ငံသားဝန်ထမ်းများအား လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်မှု တိုးတက်လာစေရေးအတွက် လေ့ကျင့်ပေးခြင်း၊ သင်တန်းပေးခြင်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ နှစ်အလိုက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို နှစ်စဉ် ဇန်နဝါရီလ ၃၁ ရက်မတိုင်မီ ကော်မရှင်ရုံးသို့ ပေးပို့တင်ပြရမည်။

၈၄။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ခွင့်ပြုမိန့်ဖြင့် လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင် သည့် နိုင်ငံခြားသား အမှုထမ်းများ၊ အလုပ်သမားများအတွက် အလုပ်လုပ်ခွင့် လက်မှတ်ကို ကော်မရှင်၏ ထောက်ခံချက်အရ နိုင်ငံခြားသား အလုပ်သမားဆိုင်ရာ ဥပဒေနှင့်အညီ အလုပ်သမား၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် လူမှုဖူလုံရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ **အလုပ်လုပ်ကိုင်ခွင့်ပုံစံ (ဂ)** ဖြင့် လျှောက်ထားရမည်။ ပြည်တွင်းနေထိုင်ခွင့် လက်မှတ်ကို **ပြည်တွင်းနေထိုင်ခွင့်ပုံစံ (ဉ)** ဖြင့် ကော်မရှင်ရုံးသို့ လျှောက်ထားရမည်။

၈၅။ ကော်မရှင်ရုံးသည် နည်းဥပဒေ ၈၄ အရ လျှောက်ထားချက်ကို ရရှိသည့်အခါ ကော်မရှင်ရုံးတွင် ပူးတွဲပေးထားသည့် ဌာနဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့တွင် ပါရှိသည့် သက်ဆိုင်ရာဌာန ကိုယ်စားလှယ်အား စိစစ်စေ၍ ခွင့်ပြုချက်ကို ထုတ်ပေးရမည်။

၈၆။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေနှင့်သက်ဆိုင်သော လုပ်ငန်းဌာနများနှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်း ဌာနများတွင် မြန်မာကျပ်ငွေရယူ၍ဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံခြားငွေရယူ၍ဖြစ်စေ အလုပ်လုပ်ကိုင်သူအားလုံးကို လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေပါ ခံစားခွင့်များရရှိစေရေးအတွက် လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့တွင် မှတ်ပုံတင်ထားရှိရမည်။

၈၇။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် လုပ်ငန်းစတင်လုပ်ကိုင်ပြီး ၁၅ ရက်အတွင်း သက်ဆိုင်ရာ လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့တွင် မှတ်ပုံတင်ထားရှိရန်နှင့် ယင်းသို့ အကျိုးဝင်မှတ်တမ်းထားရှိပြီးကြောင်း လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့မှ ထုတ်ပေးသည့် အလုပ်ဌာနမှတ်ပုံတင်ကတ်ပြား မိတ္တူပူးတွဲလျက် ကော်မရှင်ရုံးသို့ တင်ပြရမည်။

၈၈။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဆက်လက်လုပ်ကိုင်နိုင်ရန် လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့တွင် ထည့်ဝင်ကြေး ကြေးကျန်မရှိကြောင်း သက်ဆိုင်ရာလူမှုဖူလုံရေးရုံး၏ ထောက်ခံချက်အား ခြောက်လတစ်ကြိမ် ကော်မရှင်ရုံးသို့ တင်ပြရမည်။

၈၉။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံး၍ ရပိုင်ခွင့်များ ပြန်လည်မထုတ်ပေးမီ လူမှုဖူလုံရေး အဖွဲ့တွင် ကြေးကျန်များအားလုံး ကင်းရှင်းကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့၏ ထောက်ခံချက် ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၉၀။ အလုပ်ရှင် သို့မဟုတ် အလုပ်ရှင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အလုပ်သမား သို့မဟုတ် အလုပ်သမား အဖွဲ့အစည်းများအကြား ပေါ်ပေါက်လာသည့် အငြင်းပွားမှုအား အလုပ်သမားရေးရာ အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းရေး ဥပဒေအရ ဖြေရှင်းရမည်။

၉၁။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည့်လုပ်ငန်းနှင့်သက်ဆိုင်သည့် နိုင်ငံခြားသားများ ဝင်ရောက်နေထိုင်ခွင့်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ တည်ဆဲ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားစာ၊ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း (၁၄)

ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့်သက်သာခွင့်များ

၉၂။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ သို့မဟုတ် ကမကထပြုသူသည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ အခန်း ၁၂၊ ပုဒ်မ ၂၇ (ခ) မှ (ဋ) ပါ ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့်သက်သာခွင့်များ ခံစားခွင့်ရရှိရေးအတွက် မိမိခံစားလိုသည့် ကင်းလွတ်ခွင့် သို့မဟုတ် သက်သာခွင့်တစ်ရပ်ရပ်ကိုဖြစ်စေ၊ တစ်ရပ်ထက်ပို၍ဖြစ်စေ၊ အားလုံးကိုဖြစ်စေ ခံစားခွင့်ပြုရန် ကော်မရှင်သို့ **အခွန်အကောက်ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့် သက်သာခွင့်ပုံစံ (၁၀)** ဖြင့် တင်ပြလျှောက်ထားခွင့် ရှိသည်။

၉၃။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ သို့မဟုတ် ကမကထပြုသူက နည်းဥပဒေ ၉၂ အရ ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့် သက်သာခွင့်များ လျှောက်ထားလာလျှင် ကော်မရှင်သည် လိုအပ်သလို စိစစ်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။ ယင်းသို့ စိစစ်ရာတွင် လိုအပ်သည့် အထောက်အထား၊ စာရွက်စာတမ်းများကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ သို့မဟုတ် ကမကထပြုသူထံမှဖြစ်စေ၊ သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းထံမှဖြစ်စေ၊ အခြားသက်ဆိုင်သည့် လုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းထံမှဖြစ်စေ တောင်းယူစိစစ်နိုင်သည်။

၉၄။ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်း သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းတစ်ခုခု စီးပွားဖြစ် စတင်လုပ်ကိုင်သော နေ့ရက်ကို အောက်ပါအတိုင်း သတ်မှတ်သည် -

- (က) ပြည်ပသို့တင်ပို့သည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းအတွက် သင်္ဘောတင် စာရွက်စာတမ်း သို့မဟုတ် လေကြောင်းကုန်ပို့လွှာနှင့် အလားတူ နိုင်ငံတကာ ကုန်သွယ်မှုတွင် ကျင့်သုံးသည့် အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများတွင် ဖော်ပြသည့် နေ့ရက်၊ ယင်းရက်သည် တည်ဆောက်မှုကာလ ကုန်ဆုံးသည့် နေ့ရက်မှ ရက်ပေါင်း ၁၈၀ ထက် မကျော်လွန်စေရ။

- (ခ) ပြည်တွင်းရောင်းချသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းအတွက် ပထမဆုံး ဝင်ငွေစတင်ရရှိသည့် နေ့ရက်၊ ယင်းရက်သည် တည်ဆောက်မှုကာလ ကုန်ဆုံးသည့် နေ့ရက်မှ ရက်ပေါင်း ၉၀ ထက် မကျော်လွန်စေရ။
- (ဂ) ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများအတွက် လုပ်ငန်းစတင်ဖွင့်လှစ်သည့် နေ့ရက်၊ ယင်းရက်သည် တည်ဆောက်မှုကာလ ကုန်ဆုံးသည့် နေ့ရက်မှ ရက်ပေါင်း ၉၀ ထက် မကျော်လွန်စေရ။

၉၅။ ရင်းနှီးမြုပ်နှံသူ သို့မဟုတ် ကမကထပြုသူသည် နည်းဥပဒေ ၉၄ နှင့်အညီ မိမိ၏ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်း သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း စီးပွားဖြစ် စတင်လုပ်ကိုင်သောနေ့ကို ကော်မရှင်သို့ စီးပွားဖြစ် စတင်လုပ်ကိုင်သော **အစီရင်ခံခြင်းပုံစံ (၁၁)** ဖြင့် တင်ပြလျှောက်ထားရမည်။

၉၆။ ကော်မရှင်သည် အခွန်ကင်းလွတ်ခွင့် သို့မဟုတ် သက်သာခွင့်များကို ခံစားခွင့်ပြုရာတွင် ကမကထပြုသူ သို့မဟုတ် ရင်းနှီးမြုပ်နှံသူ၏ တင်ပြလျှောက်ထားချက်အပေါ် အခြေခံ၍ စိစစ်ပြီး စီးပွားဖြစ် စတင်လုပ်ကိုင်သော နေ့ရက်ကို သတ်မှတ်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။ ထိုသို့ ခံစားခွင့်ပြုသည့်အခါ အခွန်ကင်းလွတ်ခွင့် သို့မဟုတ် သက်သာခွင့်အမျိုးအစားနှင့် ခံစားခွင့်ကာလကို သတ်မှတ်ဖော်ပြရမည်။ ထိုသို့ ခွင့်ပြုခြင်းကို ကမကထပြုသူ သို့မဟုတ် ရင်းနှီးမြုပ်နှံသူနှင့် သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများသို့ အကြောင်းကြားရမည်။

အခန်း (၁၅) မြေအသုံးပြုခွင့်

၉၇။ ကော်မရှင်သည် ရင်းနှီးမြုပ်နှံသူအား ကော်မရှင်က ခွင့်ပြုသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်ရပ်ကို ဆောင်ရွက်ရန်အလို့ငှာ မြေငှားရမ်းခွင့်ရှိသူ သို့မဟုတ် မြေအသုံးပြုခွင့်ရသူထံမှ အောက်ပါမြေများကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ ကြိုတင်သဘောတူညီချက်ဖြင့် ငှားရမ်းရန် ခွင့်ပြုနိုင်သည်။ -

- (က) အစိုးရက စီမံခန့်ခွဲခွင့်ရှိသောမြေ၊
- (ခ) အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းပိုင်မြေ၊
- (ဂ) နိုင်ငံသားပိုင် ပုဂ္ဂလိကမြေ။

၉၈။ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများကို အသုံးပြု၍ စီးပွားဖြစ် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ယင်းနှင့်ဆက်နွှယ်လျက်ရှိသော စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လိုသည့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံသူသည် မိမိငှားရမ်းလိုသည့်မြေကို မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေး ဥပဒေ နှင့်အညီ ငှားရမ်းဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

၉၉။ ကော်မရှင်သည် ရင်းနှီးမြုပ်နှံသူအား အမှန်လိုအပ်သည့် မြေငှားရမ်းခွင့်ကာလ သို့မဟုတ် မြေအသုံးပြုခွင့်ကာလကို စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအမျိုးအစားနှင့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု ပမာဏအပေါ် မူတည်၍ မြေငှားရမ်းခွင့်ရှိသူ သို့မဟုတ် မြေအသုံးပြုခွင့်ရသူထံမှ ကနဦး နှစ် ၅၀ အထိ ငှားရမ်းခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၁၀၀။ ကော်မရှင်သည် နည်းဥပဒေ ၉၉ အရ ရင်းနှီးမြုပ်နှံသူအား မြေငှားရမ်းခွင့်ပြုထားသော သက်တမ်း ကုန်ဆုံးပြီးနောက် ရင်းနှီးမြုပ်နှံသူက ဆက်လက်လုပ်ကိုင်လိုသည့်အခါ မြေငှားရမ်းခွင့်ရှိသူ သို့မဟုတ် မြေအသုံးပြုခွင့်ရသူမှ သဘောတူညီချက်ရရှိလျှင် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုပမာဏနှင့် လုပ်ငန်းအမျိုးအစားအပေါ် မူတည်၍ သက်တမ်းတိုးခွင့်ကို ၁၀ နှစ်အထိ တစ်ဆက်တည်း နှစ်ကြိမ် တိုးမြှင့်ရန် ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၁၀၁။ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ယင်းနှင့်ဆက်နွှယ်လျက်ရှိသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ

စီမံခန့်ခွဲရေးဥပဒေနှင့်အညီ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဗဟိုကော်မတီသို့ လျှောက်ထားရမည်။ ဤသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူအား မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ ငှားရမ်းခွင့်ကာလ သို့မဟုတ် အသုံးပြုခွင့်ကာလကို အဆိုပါ ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်အတိုင်း စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းတို့တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ပမာဏအပေါ်မူတည်၍ ကနဦး နှစ် ၃၀ အထိ ခွင့်ပြုနိုင်သည်။ ခွင့်ပြုထားသော သက်တမ်းကုန်ဆုံးပြီးနောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လိုသော လုပ်ငန်းအတွက် လုပ်ငန်းအမျိုးအစားနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ပမာဏအပေါ်မူတည်ပြီး မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဥပဒေနှင့်အညီ ထပ်မံခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၁၀၂။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် နိုင်ငံသားများ လုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိထားသည့် မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများတွင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို နည်းပညာနှင့် အရင်းအနှီး သင့်လျော်ရာအချိုးဖြင့် နိုင်ငံသားနှင့် ဖက်စပ်လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည်။

၁၀၃။ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းကို ငှားရမ်းခွင့် သို့မဟုတ် အသုံးပြုခွင့်ရရှိသူသည် ငှားရမ်းခွင့် သို့မဟုတ် အသုံးပြုခွင့်ရရှိထားသည်။ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းအတွက် အာမခံကြေးငွေကို မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဥပဒေနှင့် နည်းဥပဒေများပါအတိုင်း ပေးသွင်းရမည်။

၁၀၄။ မြေငှားရမ်းခွင့် သို့မဟုတ် အသုံးပြုခွင့်ရရှိသူသည် ငှားရမ်းခွင့် သို့မဟုတ် အသုံးပြုခွင့်ရရှိထားသော မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများအား ရောင်းချခြင်း၊ လဲလှယ်ခြင်း သို့မဟုတ် အခြားနည်းဖြင့် လွှဲပြောင်းခြင်း တို့ကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည်။

၁၀၅။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် နိုင်ငံသားများ လုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိထားသည့် လယ်ယာမြေများတွင် လယ်ယာသီးနှံ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် သီးနှံရာသီအလိုက် အကျိုးတူပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သည့် ကန်ထရိုက်လယ်ယာစနစ်ကို နိုင်ငံသား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူနှင့် ဖက်စပ်စနစ်ဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည်။

၁၀၆။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် နိုင်ငံသားများ လုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိထားသော မြေယာများတွင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း များနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို နည်းပညာနှင့် အရင်းအနှီး သင့်လျော်ရာအချိုးဖြင့် နိုင်ငံသားနှင့် ဖက်စပ် စနစ် ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည်။

၁၀၇။ ကော်မရှင်သည် နိုင်ငံတော်တစ်ဝန်းလုံးတွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အလို့ငှာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ ကြိုတင်ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းပါးပြီး ဆက်သွယ်သွားလာရေးခက်ခဲသော ဒေသများတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအတွက် နည်းဥပဒေ ၉၉ နှင့် ၁၀၀ တို့ပါ မြေငှားရမ်းခွင့်ကာလ သို့မဟုတ် မြေအသုံးပြုခွင့် ကာလထက် အများဆုံး ၁၀ နှစ်ထိ ပိုမို၍ ခံစားခွင့်ရရှိစေရန် ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၁၀၈။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ သို့မဟုတ် ကမကထပြုသူသည် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုခု ဆောင်ရွက်ရန်အလို့ငှာ အသုံးပြုလိုသည့် မြေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြေငှားရမ်းခွင့် ရရှိရေးအတွက် **မြေငှားရမ်း ပုံစံ (၁၂)** တွင် ဖြည့်သွင်းကာ ယင်းမြေကို မြေငှားရမ်းခွင့်ရှိသူ သို့မဟုတ် မြေအသုံးပြုခွင့်ရသူထံမှ ငှားရမ်းရန် သဘောတူကြောင်း အထောက်အထားများကို ပူးတွဲလျက် ကော်မရှင်သို့ လျှောက်ထားရမည်။

၁၀၉။ နည်းဥပဒေ ၁၀၈ အရ လျှောက်ထားလာပါက ကော်မရှင်သည် လျှောက်ထားသူ အသုံးပြုလိုသည့် မြေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့် ဒေသအပေါ်မူတည်ကာ နေပြည်တော်ကောင်စီ သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ထံမှ သဘောတူခွင့်ပြုနိုင်ခြင်းရှိ မရှိ သဘောထား ရယူရမည်။

၁၁၀။ အသုံးပြုလိုသည့်မြေသည် အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းက ပိုင်ဆိုင်သော သို့မဟုတ် စီမံခန့်ခွဲသော မြေဖြစ်ပါက သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းက ငှားရမ်းရန် သဘောတူညီကြောင်း ကော်မရှင်သို့ လိပ်မူပေးပို့သည့်စာ တစ်ပါတည်း ပါရှိရမည်။

၁၁၁။ ကော်မရှင်၏ ခွင့်ပြုချက်ရရှိပြီးနောက် မြေငှားရမ်းခြင်းကိစ္စများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြေငှားရမ်းခွင့်ရှိသူ သို့မဟုတ် မြေအသုံးပြုခွင့်ရသူနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူတို့သည် မြေငှားစာချုပ်ချုပ်ဆိုကာ ယင်းစာချုပ်ကို ကော်မရှင်သို့ ပေးပို့ရမည်။

၁၁၂။ ကော်မရှင်သည် အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းပိုင် မြေငှားရမ်းခနှုန်းထားများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနက အတည်ပြုထားသည့် မြေငှားရမ်းခအတိုင်း ခွင့်ပြုနိုင်ပြီး လိုအပ်ပါက ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

၁၁၃။ မြေငှားရမ်းခွင့်ရှိသူ သို့မဟုတ် မြေအသုံးပြုခွင့်ရသူ နိုင်ငံသားထံမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက ငှားရမ်းသည့် မြေငှားရမ်းခနှုန်းထားနှင့် ငှားရမ်းကာလအလိုက် ကာလပေါက်ဈေးနှင့်အညီ နှစ်အလိုက် စာချုပ်ချုပ်ဆိုခြင်း များကို နှစ်ဦးနှစ်ဖက် ညှိနှိုင်းသတ်မှတ်ရန်ဖြစ်ပြီး သဘောတူညီသည့် မြေငှားရမ်းခနှုန်းထားကို ကော်မရှင်သို့ တင်ပြရမည်။

၁၁၄။ မြေငှားရမ်းခ နှုန်းထားသတ်မှတ်ရာတွင် ငှားရမ်းမည့်ကာလအတွက် စတင်ငှားရမ်းမည့် နေ့ရက်မှစ၍ ၃၆၅ ရက်အတွက် တစ်ကြိမ်ပေးချေရမည့်နှုန်းထားကို အခြေခံတွက်ချက် ငှားရမ်းရမည်။

၁၁၅။ အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းပိုင် မြေများကို ငှားရမ်းရာတွင် မြေအသုံးပြုမှု ပရီမီယံကြေးကို သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူထံမှ တောင်းခံနိုင်သည်။

၁၁၆။ ကော်မရှင်သည် မြေငှားရမ်းမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါအခြေအနေတစ်ရပ်ရပ် ပေါ်ပေါက်သည့်အခါ မြေငှားရမ်းမှုနှင့် ခွင့်ပြုသည့်လုပ်ငန်းကို ရပ်ဆိုင်းနိုင်သည် -

- (က) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက မြေငှားရမ်းခများကို စာချုပ်ပါ ကတိကဝတ်အတိုင်းပေးချေရန် ပျက်ကွက်ကြောင်း ကိုဖြစ်စေ၊ စာချုပ်ပါ အခြားကတိကဝတ်များ လိုက်နာရန် ပျက်ကွက်ကြောင်းကိုဖြစ်စေ မြေငှားရမ်းခ ခွင့်ရှိသူ သို့မဟုတ် မြေအသုံးပြုခွင့်ရသူက ကော်မရှင်သို့ တင်ပြခြင်းအပေါ် လိုအပ်သည့် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုပြု၍ တိုင်ကြားချက် မှန်ကန်ကြောင်း တွေ့ရှိခြင်း၊
- (ခ) ငှားရမ်းထားသည့် မြေပေါ်တွင် တည်ဆဲဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်ကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက ချိုးဖောက်ကြောင်း ကော်မရှင်သို့ တိုင်ကြားခြင်းအပေါ် လိုအပ်သည့် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုပြု၍ တိုင်ကြားချက်မှန်ကန်ကြောင်း တွေ့ရှိခြင်း၊
- (ဂ) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူအား အမည်ပျက်စာရင်းကြေညာခြင်း သို့မဟုတ် တည်ဆဲဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်ကို ချိုးဖောက်ခြင်းကြောင့် ဥပဒေနှင့်အညီ တရားစီရင်ခြင်းခံရပြီး ၎င်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကို ပိတ်သိမ်းရန် တရားရုံး သို့မဟုတ် အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်း တစ်ရပ်ရပ်က ဆုံးဖြတ်ခြင်း။

၁၁၇။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် -

- (က) တွက်ခြေမကိုက်၍ဖြစ်စေ၊ အရှုံးပေါ်၍ဖြစ်စေ၊ အခြားအကြောင်းကြောင့်ဖြစ်စေ လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကို ရပ်ဆိုင်းလိုလျှင် ကော်မရှင်သို့ အနည်းဆုံး ခြောက်လကြိုတင် တင်ပြရမည်။
- (ခ) စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း သို့မဟုတ် အစိုးရက ခွင့်ပြုထားသော ဥပဒေနှင့် ညီညွတ်သည့် အခြားလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ရန် ခွင့်ပြုထားသော မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ

တွင် သဘာဝသယံဇာတ တွင်းထွက်ပစ္စည်းကိုဖြစ်စေ၊ ရှေးဟောင်းဝတ္ထုပစ္စည်းကိုဖြစ်စေ၊ ရှေးဟောင်း အထိမ်းအမှတ် အဆောက်အအုံကိုဖြစ်စေ၊ ရတနာသိုက်ကိုဖြစ်စေ တွေ့ရှိပါက ယင်းသို့ တွေ့ရှိသည့် အချိန်မှ ၂၄ နာရီအတွင်း ကော်မရှင်သို့ သတင်းပေးပို့ တင်ပြရမည်။

- (ဂ) မိမိနှင့် မြေငှားရမ်းခွင့်ရှိသူ သို့မဟုတ် မြေအသုံးပြုခွင့်ရသူတို့ ချုပ်ဆိုထားသည့် စာချုပ်ပါ ကတိကဝတ်များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်၍ ငှားရမ်းမှုပြီးဆုံးသည့်အခါ ငှားရမ်းထားသည့် မြေအား မြေငှားရမ်းခွင့်ရှိသူ သို့မဟုတ် မြေအသုံးပြုခွင့်ရသူထံသို့ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် စာရင်းရှင်းလင်းပြီးသည့် နေ့ရက်မှ ခုနစ်ရက်အတွင်း ပြန်လည် လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရမည်။
- (ဃ) နည်းဥပဒေ ၁၁၆ ပါ အကြောင်းတစ်ရပ်ရပ်ကြောင့်ဖြစ်စေ၊ အခြားအကြောင်းတစ်ရပ်ရပ်ကြောင့် ဖြစ်စေ ငှားရမ်းစာချုပ် ကာလမပြည့်မီ လုပ်ငန်းရပ်ဆိုင်းရပါက မြေငှားရမ်းခွင့်ရှိသူ သို့မဟုတ် မြေအသုံးပြုခွင့်ရသူ နှစ်နာမူမရှိစေရေးအတွက် မူလ ငှားရမ်းစာချုပ်ပါ သတ်မှတ်ချက်များအတိုင်း ငှားရမ်းခများကို ပေးချေရမည်။

၁၁၈။ သက်ဆိုင်သည့် မြေငှားရမ်းခွင့်ရှိသူ သို့မဟုတ် မြေအသုံးပြုခွင့်ရသူသည် မိမိငှားရမ်းထားသည့်မြေ ပြန်လည်လက်ခံရရှိပြီးကြောင်းကို ယင်းမြေ ပြန်လည်လက်ခံရရှိသည့်နေ့မှ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကော်မရှင်သို့ အသိပေးတင်ပြရမည်။

၁၁၉။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက ငှားရမ်းအသုံးပြုလျက်ရှိသည့် မြေပေါ်တွင် မူလရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အဆိုပြုချက်ပါ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းနှင့် မသက်ဆိုင်သော လုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခွင့် မရှိစေရ။

၁၂၀။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက ငှားရမ်းအသုံးပြုလျက်ရှိသည့် မြေတွင် ကော်မရှင်က ခွင့်ပြုထားသည့် လုပ်ငန်းမှအပ မြေပေါ်မြေအောက်ရှိ သယံဇာတပစ္စည်းများ ထုတ်ယူခြင်းမပြုရ။

၁၂၁။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက ငှားရမ်းခွင့် သို့မဟုတ် အသုံးပြုခွင့်ရရှိသော မြေ၏ မြေပေါ်မြေအောက်၌ ခွင့်ပြုသည့် လုပ်ငန်းနှင့်မသက်ဆိုင်ဘဲ မူလစာချုပ်တွင် မပါဝင်သော သဘာဝသယံဇာတ တွင်းထွက်ပစ္စည်းကို ဖြစ်စေ၊ ရှေးဟောင်းဝတ္ထုပစ္စည်းကိုဖြစ်စေ၊ ရှေးဟောင်း အထိမ်းအမှတ် အဆောက်အအုံကိုဖြစ်စေ၊ ရတနာသိုက်ကိုဖြစ်စေ တွေ့ရှိလျှင် ယင်းသို့ တွေ့ရှိသည့်အချိန်မှ ၂၄ နာရီအတွင်း ကော်မရှင်သို့ ချက်ချင်း အကြောင်းကြားရမည်။ ကော်မရှင်သည် အကြောင်းကြားချက်ရရှိလျှင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန၊ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မည့် ဒေသအပေါ် မူတည်ကာ နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ညှိနှိုင်းရမည်။ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီချက်အရ ကော်မရှင်ကခွင့်ပြုလျှင် ယင်းမြေပေါ်၌ ဆက်လက်လုပ်ကိုင်နိုင်သည်။ ခွင့်ပြုခြင်းမရှိလျှင် အစားထိုး စီစဉ်ပေးသည့်နေရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၂၂။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက ငှားရမ်းခွင့် သို့မဟုတ် အသုံးပြုခွင့်ရရှိသော မြေ၏ သဘာဝမြေမျက်နှာသွင်ပြင် သို့မဟုတ် မြေအနိမ့်အမြင့် အနေအထားကို သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြေငှားရမ်းခွင့်ရှိသူ သို့မဟုတ် မြေအသုံးပြုခွင့်ရသူ၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့်သာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲ ပြင်ဆင်အသုံးပြုခွင့်ရှိသည်။

၁၂၃။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက ငှားရမ်းခွင့် သို့မဟုတ် အသုံးပြုခွင့်ရသော မြေနေရာတွင် မူလအဆိုပြုချက်နှင့် မကိုက်ညီဘဲ ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်စေမည့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ကြောင်း သို့မဟုတ် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု အနည်းဆုံးဖြစ်စေရန် ဆောင်ရွက်ထားခြင်းမရှိကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိလျှင်ဖြစ်စေ၊ ဆောင်ရွက်သည့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းသည် အသံဆူညံမှုကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုအရသော်လည်းကောင်း ယင်းနေရာ တစ်ဝိုက်တွင် နေထိုင်သူများအား အနှောင့်အယှက်ဖြစ်ပေါ်စေလျှင်ဖြစ်စေ၊ စစ်ဆေးတွေ့ရှိသူ သို့မဟုတ် ယင်းနေရာတစ်ဝိုက်တွင် နေထိုင်သူများက တရားဝင်ကန့်ကွက်လာလျှင်ဖြစ်စေ ကော်မရှင်သည် လိုအပ်သည့်

စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု ဆောင်ရွက်၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်အရ ဆက်လက်ခွင့်ပြုရန်မသင့်ပါက ငှားရမ်းခြင်း သို့မဟုတ် အသုံးပြုခွင့်ပေးခြင်းကို ရပ်ဆိုင်းနိုင်သည်။

၁၂၄။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် သက်ဆိုင်ရာ တည်ဆဲဥပဒေနှင့်အညီ နိုင်ငံသားက လုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိထားသည့် လယ်ယာမြေများကို ငှားရမ်းဆောင်ရွက်ရာတွင် လယ်ယာသီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းများမှအပ အခြားမည်သည့် လုပ်ငန်းကိုမျှ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်မရရှိဘဲ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခွင့်မရှိ။

၁၂၅။ အောက်ပါမြေများအား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်ရပ် လုပ်ကိုင်ရန် ငှားရမ်း ဆောင်ရွက်ခွင့်မရှိ -

- (က) သာသနာ့မြေများ၊
- (ခ) သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများက သတ်မှတ်ထားသော ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ဒေသများ၊ သဘာဝ အမွေအနှစ်ဒေသများ၊
- (ဂ) နိုင်ငံတော် ကာကွယ်ရေးနှင့်လုံခြုံရေးအတွက် ကန့်သတ်ထားသည့် မြေများ၊
- (ဃ) အမှုအခင်း ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည့် မြေများ၊
- (င) နိုင်ငံတော်က အခါအားလျော်စွာ ကန့်သတ်ထားခြင်းဖြစ်သည့် မြေများ၊
- (စ) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကြောင့် မြို့ပြလူနေထိုင်ရာ ရပ်ဝန်းအတွင်း အများပြည်သူ၏ ပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိခိုက်စေခြင်း၊ အသံဆူညံမှုဖြစ်စေခြင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုထိခိုက်စေခြင်း စသည့် အခြေအနေဖြစ်ပေါ်နိုင်သည့် အရပ်ဒေသ သို့မဟုတ် အဆောက်အအုံတည်ရှိသည့် မြေများ။

၁၂၆။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် မြေငှားရမ်း၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သည့် မြေပေါ်တွင် လူနေအိမ်ခြေများ၊ အဆောက်အအုံများ၊ လယ်ယာဥယျာဉ်ခြံမြေများ၊ သီးပင်စားပင်များ စသည်တို့ကို ပြောင်းရွှေ့ရှင်းလင်းရန် လိုအပ်ပါက ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားပေးခြင်း၊ မိမိ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းတွင် အလုပ်အကိုင်ပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးရမည့်အပြင် ဒေသန္တရ ကာလ ပေါက်ဈေးဖြင့် ပေးချေခြင်းနှင့် လျော်ကြေးပေးခြင်းတို့ကို သက်ဆိုင်ရာ ပိုင်ဆိုင်သူ၏ သဘောတူ ကျေနပ်ကြောင်း ဖော်ပြချက်နှင့်အတူ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့် ဒေသအပေါ်မူတည်ကာ နေပြည်တော် ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရဌာနတို့၏ ခွင့်ပြုချက် ရယူညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။ အများပြည်သူက ရွှေ့ပြောင်းဖယ်ရှားပေးလိုခြင်း မရှိသည့် နေရာများတွင် မြေငှားရမ်း၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခွင့် မရှိစေရ။

၁၂၇။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် မိမိငှားရမ်းခွင့် သို့မဟုတ် အသုံးပြုခွင့်ရရှိသောမြေကို ကော်မရှင်က သတ်မှတ် ထားသော စည်းကမ်းချက်များ၊ စာချုပ်ပါ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ အသုံးပြုရမည်။

၁၂၈။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ကော်မရှင်၏ ခွင့်ပြုမိန့်ဖြင့် မိမိငှားရမ်းခွင့် သို့မဟုတ် အသုံးပြုခွင့်ရရှိထားသော မြေကို သတ်မှတ်ထားသည့် သက်တမ်းကာလအတွင်း အခြားပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးအား တစ်ဆင့်ငှားရမ်းခြင်း၊ ပေါင်နှံခြင်း၊ အစုရှယ်ယာလွှဲပြောင်းခြင်း၊ လုပ်ငန်းလွှဲပြောင်းခြင်း ကိစ္စတစ်ရပ်ရပ်ကို ဆောင်ရွက်လိုပါက ကော်မရှင်၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၂၉။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းတွင် မြို့ပြတည်ဆောက်ခြင်း၊ ဟိုတယ်၊ စာသင်ကျောင်း၊ ဆေးရုံ၊ လူနေထိုင်ရန် အဆောက်အအုံများ ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ စက်ရုံအလုပ်ရုံ တည်ဆောက်ခြင်း၊ လမ်း၊ တံတား၊ ဆက်သွယ် ပို့ဆောင်ရေး အခြေခံအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ခြင်းတို့ ပါဝင်ပါက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့် ဒေသ

အပေါ်မူတည်ပြီး နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ သက်ဆိုင်ရာ စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီနှင့် အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းက ရေးဆွဲထားသည့် မြို့ပြ ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအမံများနှင့် ကိုက်ညီပြီး ယင်းတို့က ခွင့်ပြုမှုသာလျှင် ကော်မရှင်သို့ တင်ပြဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၃၀။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် မိမိငှားရမ်းထားသည့် မြေပေါ်တွင် မူလအဆိုပြုထားသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကို ရပ်ဆိုင်း၍ အခြားစီးပွားရေးလုပ်ငန်း ပြောင်းလဲလုပ်ကိုင်ခြင်း၊ မူလအဆိုပြုထားသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအပြင် အခြားစီးပွားရေးလုပ်ငန်း တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်ခြင်းတို့ ပြုလုပ်လိုပါက ကော်မရှင်၏ ခွင့်ပြုချက်ရရှိမှုသာ ဆောင်ရွက် ရမည်။

၁၃၁။ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့်မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲမှုဗဟိုကော်မတီသည် အောက်ပါအခြေအနေတစ်ရပ်ရပ် ပေါ်ပေါက်ပါက ခွင့်ပြုထားသော မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့်မြေရိုင်းများအနက်မှ လိုအပ်မည့် အနည်းဆုံး မြေဧရိယာကို ပြန်လည်ရယူပိုင်ခွင့်ရှိသည် -

- (က) ခွင့်ပြုထားသော မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့်မြေရိုင်းများတွင် ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ တွေ့ရှိခြင်း၊
- (ခ) နိုင်ငံတော်အကျိုးငှာ အခြေခံအဆောက်အအုံစီမံကိန်းလုပ်ငန်း သို့မဟုတ် အထူးစီမံကိန်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ခြင်း၊
- (ဂ) ဓာတ်သတ္တုထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရန် ခွင့်ပြုထားသော မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့်မြေရိုင်း များတွင် ခွင့်ပြုထားသော ဓာတ်သတ္တုအမျိုးအစားမှတစ်ပါး အခြားသယံဇာတပစ္စည်း တွေ့ရှိခြင်း။

၁၃၂။ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့်မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဗဟိုကော်မတီသည် ခွင့်ပြုထားသော မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့်မြေရိုင်းများကို နည်းဥပဒေအရ ပြန်လည်ရယူခြင်းအတွက် ငှားရမ်းခွင့် သို့မဟုတ် အသုံးပြုခွင့် ရရှိသူက အမှန်တကယ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် ကုန်ကျစရိတ်များကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘော တူညီချက်ဖြင့် ကာလတန်ဖိုးတွက်ချက်၍ သင့်လျော်သည့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း လျော်ကြေးရရှိစေရန် သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

အခန်း (၁၆)

နိုင်ငံခြားမတည်ငွေရင်း

၁၃၃။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်ရပ်အတွက် ကော်မရှင်၏ခွင့်ပြုမိန့်နှင့်အညီ နိုင်ငံတော် အတွင်းရှိ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည့် ဘဏ်တစ်ခုခုတွင် အဆိုပြုချက်ပါ နိုင်ငံခြားငွေကို ငွေစာရင်းဖွင့်လှစ်၍ အပ်နှံထားရှိရမည်။

၁၃၄။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် အဆိုပြုရာတွင် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၊ ပုဒ်မခွဲ (ဈ)၊ (၂) အရ နိုင်ငံအတွင်းသို့ တင်သွင်းလာမည့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပစ္စည်းများကို အဆိုပြုထားသည့်ကိစ္စနှင့် နိုင်ငံခြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေပုဒ်မ ၂၊ ပုဒ်မခွဲ (ဈ)၊ (၃) နှင့် (၄) တို့ပါ ကိစ္စရပ်များအတွက် လျာထားငွေမှတစ်ပါး ပြည်တွင်းတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆောင်ရွက်ရန် အဆိုပြုတင်ပြထားသည့် နိုင်ငံခြားငွေအပြည့်အဝကိုဖြစ်စေ၊ နှစ်ကာလအပိုင်းအလိုက် တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါက ယင်းသို့ အဆင့်အလိုက် ရင်းနှီး သုံးစွဲရမည့်ပမာဏကိုဖြစ်စေ နည်းဥပဒေ ၁၃၃ ပါအတိုင်း ဘဏ်တွင် ငွေစာရင်းဖွင့်လှစ်အပ်နှံရမည်။

၁၃၅။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအတွက် နိုင်ငံတော်အတွင်းသို့ ယူဆောင် လာမည့် နိုင်ငံခြားငွေပမာဏတစ်ရပ်လုံးအတွက် နှစ်အလိုက် ပမာဏလျာထားချက်ကို ကော်မရှင်သို့ ကြိုတင် ပေးပို့တင်ပြရမည်။

၁၃၆။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ဘဏ်စာရင်းဖွင့်လှစ်ပြီးသည့်အခါ ဖွင့်လှစ်သည့် ဘဏ်လိပ်စာ၊ ငွေစာရင်း အမှတ်နှင့် ငွေထုတ်ယူခွင့်ရှိသူအမည်တို့ပါရှိသော တင်ပြချက်ကို ဘဏ်ငွေစာရင်းဖော်ပြချက်မိတ္တူ ပူးတွဲပြီး ဘဏ်စာရင်းဖွင့်လှစ်သည့်နေ့ရက်မှ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကော်မရှင်သို့ ပေးပို့တင်ပြရမည်။

၁၃၇။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် မိမိဘဏ်ငွေစာရင်းရှိ နိုင်ငံခြားငွေကို အောက်ပါကိစ္စများအတွက် စာရင်း လွှဲပြောင်းခွင့်ရှိသည် -

- (က) ပြည်တွင်းတွင် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ပေးချေရမည့်ကိစ္စ၊
- (ခ) မိမိရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ကိစ္စရပ်များအတွက် ပြည်တွင်းရှိ မိတ်ဖက်ကုမ္ပဏီ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကိုဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံသားကိုဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံသားပိုင်ကုမ္ပဏီ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းကိုဖြစ်စေ ဘဏ်ငွေစာရင်းလွှဲပြောင်းရန်ကိစ္စ။

၁၃၈။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် မိမိဘဏ်စာရင်းရှိ နိုင်ငံခြားငွေကို မိမိရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းနှင့် မသက်ဆိုင်သည့် အခြားကိစ္စရပ်များအတွက် ထုတ်ယူသုံးစွဲခြင်း၊ ဘဏ်ငွေစာရင်းလွှဲပြောင်းခြင်း မပြုရ။

၁၃၉။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် နည်းဥပဒေ ၁၃၅ အရ ကော်မရှင်သို့ ကြိုတင်ပေးပို့ထားသည့် လျာထားချက် အရ မိမိဘဏ်စာရင်းသို့ ဖြည့်တင်းရမည့် နိုင်ငံခြားငွေကို သတ်မှတ်ကာလအတွင်း တစ်လုံးတစ်ခဲတည်းဖြစ်စေ၊ အကြိမ်ကြိမ်ခွဲ၍ဖြစ်စေ ဖြည့်တင်းရမည်။

၁၄၀။ နည်းဥပဒေ ၁၃၉ အရ နိုင်ငံခြားငွေ ဖြည့်တင်းရာတွင် နိုင်ငံတော်အတွင်းရှိ နိုင်ငံခြားသား သို့မဟုတ် နိုင်ငံသားတစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် ၎င်းတို့က စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုခု လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရန် ပြည်တွင်းရှိ ဘဏ်တစ်ခုခုတွင် စာရင်းဖွင့်လှစ်ထားသည့် နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းမှ ဘဏ်ငွေစာရင်း လွှဲပြောင်းရယူ ဖြည့်တင်းခြင်း မပြုရ။

၁၄၁။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် မိမိ၏ ဘဏ်ငွေစာရင်းသို့ ပြည်ပမှ ယူဆောင်လာသည့် နိုင်ငံခြားငွေ ထပ်မံ ဖြည့်တင်းလျှင် ဘဏ်ငွေစာရင်းသို့ နိုင်ငံခြားငွေစာရင်း ဝင်ရောက်လာသည့်နေ့ရက်မှ ခုနစ်ရက်အတွင်း ဘဏ်ငွေစာရင်းရှင်းတမ်းနှင့်အတူ ကော်မရှင်သို့ အသိပေးတင်ပြရမည်။

၁၄၂။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ကော်မရှင်၏ခွင့်ပြုချက်နှင့်အညီ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမာဏကို တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်ခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းတိုးချဲ့လုပ်ကိုင်ခြင်းများအတွက် နိုင်ငံတော်အတွင်းသို့ ထပ်မံဖြည့်သွင်းယူဆောင်လာမည့် နိုင်ငံခြား ငွေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဖြည့်တင်းမည့်လျာထားချက်ကို ကော်မရှင်သို့ ကြိုတင်ပေးပို့တင်ပြရမည်။

၁၄၃။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ကော်မရှင်၏ခွင့်ပြုချက်အရ မိမိ၏ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမာဏလျှော့ချခြင်း၊ လုပ်ငန်း လျှော့ချခြင်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကော်မရှင်သို့ မူလပေးပို့ထားသည့် နိုင်ငံခြားငွေဖြည့်တင်းမည့်လျာထားချက်ကို လိုအပ်သလို ပြင်ဆင်ရေးဆွဲကာ ကော်မရှင်သို့ ပြန်လည်ပေးပို့တင်ပြရမည်။

၁၄၄။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် မိမိရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုချင်းအတွက် ၃၆၅ ရက်လျှင် တစ်ကြိမ် နိုင်ငံတော်အတွင်းမှတ်ပုံတင်ကာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံတော်အသိအမှတ်ပြုသော စာရင်းစစ်လုပ်ငန်းတစ်ခုခုသို့ လုပ်ငန်းအပ်နှံ၍ ပုံမှန်စာရင်းစစ်ဆေးမှုခံယူရမည်။ စာရင်းစစ်ဆေးမှုခံယူရာတွင် အထောက်အထားအဖြစ် တင်ပြသည့် စာရွက်စာတမ်းများ၊ စာရင်းများအား မြန်မာဘာသာဖြင့်ဖြစ်စေ၊ အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့်ဖြစ်စေ တင်ပြရမည်။ အခြားဘာသာဖြင့်ဆောင်ရွက်ထားပါက နိုတြီက အသိအမှတ်ပြု ထားသော အင်္ဂလိပ်ဘာသာပြန်ဆိုချက် ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၁၄၅။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် နည်းဥပဒေ ၁၄၄ ပါအတိုင်း စာရင်းစစ်ဆေးမှုခံယူပြီးသည့်အခါ စာရင်းစစ် အစီရင်ခံစာကို လက်ခံရရှိသည့်နေ့ရက်မှ ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း ကော်မရှင်သို့ ပေးပို့တင်ပြရမည်။

အခန်း (၁၇)

နိုင်ငံခြားငွေလွှဲပြောင်းနိုင်ခွင့်

၁၄၆။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် အောက်ပါငွေများကို ကော်မရှင်က သတ်မှတ်သောဘဏ်မှတစ်ဆင့် နိုင်ငံခြားသို့ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းနိုင်သည် -

- (က) နိုင်ငံခြားမတည်ငွေရင်းယူဆောင်လာသူ ရသင့်သည့် အောက်ပါ နိုင်ငံခြားငွေများ -
 - (၁) နိုင်ငံခြားမတည်ငွေရင်းယူဆောင်လာသူအား ပြန်လည်ထုတ်ယူရန် ကော်မရှင်က ခွင့်ပြုသော နိုင်ငံခြားငွေ၊
 - (၂) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက သက်ဆိုင်ရာတည်ဆဲဥပဒေနှင့်အညီ ရရှိသည့် လျော်ကြေးငွေ။
- (ခ) ကော်မရှင်က နိုင်ငံခြားမတည်ငွေရင်းယူဆောင်လာသူအား ပြန်လည်ထုတ်ယူရန်ခွင့်ပြုသော အောက်ပါ နိုင်ငံခြားငွေများ -
 - (၁) နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက သက်ဆိုင်ရာတည်ဆဲဥပဒေနှင့်အညီ ရှယ်ယာလွှဲပြောင်းပြီးနောက် ရသင့်သည့် ရှယ်ယာငွေ၊
 - (၂) လုပ်ငန်းကို စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းပြီးနောက် ရသင့်သည့် ခွဲဝေရရှိငွေ၊
 - (၃) ကော်မရှင်၏ခွင့်ပြုမိန့်သက်တမ်းကုန်၍ ခွင့်ပြုမိန့် ပြန်လည်အပ်နှံပြီးနောက် ရသင့်သည့် နိုင်ငံခြားငွေ၊
 - (၄) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလျှော့ချပြောင်းလဲခြင်းကြောင့် လျှော့ချသည့်ပမာဏနှင့်ညီမျှသည့် နိုင်ငံခြားငွေ။
- (ဂ) နိုင်ငံခြားမတည်ငွေရင်းယူဆောင်လာသူ ရရှိသည့် နှစ်စဉ်အမြတ်ငွေမှ အခွန်အရပ်ရပ်နှင့် သက်ဆိုင်သည့်ရန်ပုံငွေများ နုတ်ယူပြီးနောက် ကျန်ရှိသောအသားတင်အမြတ်ငွေ၊
- (ဃ) နိုင်ငံခြားသားအမှုထမ်းများ နိုင်ငံတော်တွင် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်၍ရရှိသော လစာငွေနှင့်လုပ်ငန်းမှ တရားဝင်ရရှိငွေတို့မှ ပေးဆောင်ရန်ရှိသော အခွန်အကောက်များကို ပေးဆောင်စေပြီး ၎င်းနှင့် ၎င်း၏မိသားစု နေထိုင်စားသောက်မှုကုန်ကျစရိတ်တို့ကို သတ်မှတ်သည့်နည်းလမ်းအတိုင်း နုတ်ပယ်၍ တရားဝင်ကျန်ရှိငွေ။

၁၄၇။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် နိုင်ငံတော်ပြင်ပသို့ သာမန်စာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်းမှုများမဟုတ်သော နိုင်ငံခြားငွေ လွှဲပြောင်းလိုပါက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူမှ နိုင်ငံခြားသို့ နိုင်ငံခြားငွေ လွှဲပြောင်းခွင့်ပုံစံ (၁၃) ဖြင့် အောက်ပါ စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများ ပူးတွဲ၍ ကော်မရှင်သို့ လိပ်မူလျှောက်ထားရမည် -

- (က) သက်ဆိုင်ရာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်သည့် စာရင်းစစ်အစီရင်ခံစာ၊
- (ခ) ဘဏ်စာရင်းရှင်းတမ်း။

၁၄၈။ ကော်မရှင်သည် နိုင်ငံတော်ပြင်ပသို့ နိုင်ငံခြားငွေလွှဲပြောင်းရန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက နည်းဥပဒေ ၁၄၇ ပါအတိုင်း လျှောက်ထားလာခြင်းကို စိစစ်ကာ လျှောက်ထားသည့်ပမာဏအတိုင်းဖြစ်စေ၊ စိစစ်ချက်များအရ ယင်းအောက်လျော့သောပမာဏကိုဖြစ်စေ လွှဲပြောင်းခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၁၄၉။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် မိမိရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာမှရရှိသည့် ပြည်တွင်းသုံးကျပ်ငွေများကို ခိုင်လုံသည့်အထောက်အထားများတင်ပြ၍ နိုင်ငံသား သို့မဟုတ် နိုင်ငံသားပိုင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း၏ ကျပ်ငွေစာရင်းသို့ လွှဲပြောင်းပေးကာ ၎င်းငွေနှင့်ညီမျှသည့် နိုင်ငံခြားငွေကို နိုင်ငံတော် အတွင်းရှိ နိုင်ငံသား သို့မဟုတ် နိုင်ငံသားပိုင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း၏ဘဏ်တွင် ဖွင့်လှစ်ထားသော နိုင်ငံခြားငွေ စာရင်းအတွင်းရှိ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ပြန်လည်ငွေစာရင်းလွှဲပြောင်းရယူခွင့်ရှိသည်။

၁၅၀။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် မိမိရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာမှရရှိသော အမြတ်ငွေများကို နိုင်ငံတော်ပြင်ပသို့ လွှဲပြောင်းပေးပို့ခြင်းမပြုဘဲ လုပ်ငန်းတိုးချဲ့ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုလျှင် ကော်မရှင်သို့ တင်ပြ၍ ခွင့်ပြုချက် ရယူဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၅၁။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ကော်မရှင်၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် အခြေပစ္စည်းတစ်ခုခုကို ရောင်းချ၍ ရရှိသောကျပ်ငွေအား ကော်မရှင်၏ခွင့်ပြုချက်မရဘဲ နိုင်ငံခြားငွေအဖြစ် စာရင်းပြောင်းလဲ၍ မိမိဘဏ်ငွေစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းခြင်း မပြုရ။

၁၅၂။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် မိမိ၏အဆိုပြုချက်တွင် ပြည်ပမှတင်သွင်းရန် ဖော်ပြထားသည့် နိုင်ငံခြားမတည်ငွေရင်းတစ်ခုခုကို ကော်မရှင်၏ခွင့်ပြုချက်မရရှိဘဲ ပြည်တွင်းတွင် ကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူအသုံးပြုခြင်း မပြုရ။

၁၅၃။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် မိမိရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအတွက် အဆိုပြုချက်ပါအတိုင်း ပြည်ပမှတင်သွင်းလာသော အခြေပစ္စည်းတစ်ခုခုကို ပြည်တွင်း၌ရောင်းချ၍ ရရှိသည့်ကျပ်ငွေဖြင့် ပြည်တွင်းတွင် သုံးစွဲရန်ရှိသည့်အသုံးစရိတ်များကို ပေးချေခြင်းမပြုရ။

၁၅၄။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းအား စီးပွားဖြစ် စတင်လုပ်ကိုင်သောနေ့ရက်မတိုင်မီ မတည်ငွေရင်းများကို နိုင်ငံခြားသို့ လွှဲပြောင်းခွင့်မပြုရ။

အခန်း (၁၈)

နိုင်ငံခြားငွေရေးကြေးရေးကိစ္စ

၁၅၅။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် -

- (က) သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ကသတ်မှတ်သည့် ငွေလဲလှယ်နှုန်းအတိုင်း နိုင်ငံတော်အတွင်းရှိ နိုင်ငံခြားဘဏ်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်ရှိသော ဘဏ်တစ်ခုခုမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံခြားသို့ ငွေလွှဲပြောင်းနိုင်ခွင့်ရှိသည်။
- (ခ) နိုင်ငံတော်အတွင်းရှိ နိုင်ငံခြားဘဏ်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်ရှိသောဘဏ်က လက်ခံဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော နိုင်ငံခြားငွေအမျိုးအစားဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းကိုလည်းကောင်း၊ ကျပ်ငွေစာရင်းကိုလည်းကောင်း ဖွင့်လှစ်၍ လုပ်ငန်းနှင့်သက်ဆိုင်သော ငွေရေးကြေးရေးကိစ္စများကို ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ဂ) မိမိတရားဝင်ရရှိထားသောကျပ်ငွေဖြင့် နိုင်ငံတော်အတွင်းရှိ နိုင်ငံခြားဘဏ်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်ရှိသော ဘဏ်က လက်ခံဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော နိုင်ငံခြားငွေအမျိုးအစားတစ်ခုခုကို လဲလှယ်ခွင့်ရှိသည်။

၁၅၆။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းတွင် အမှုထမ်းသောနိုင်ငံခြားသားများသည် နိုင်ငံတော်အတွင်းရှိ နိုင်ငံခြားဘဏ်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်ရှိသော ဘဏ်တစ်ခုခုတွင် ယင်းဘဏ်က လက်ခံဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော နိုင်ငံခြားငွေအမျိုးအစားဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းကိုလည်းကောင်း၊ ကျပ်ငွေစာရင်းကိုလည်းကောင်း ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း (၁၉)

ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့

၁၅၇။ ကော်မရှင်သည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေပုဒ်မ ၁၄ နှင့်အညီ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေးအတွက်လည်းကောင်း၊ လွယ်ကူချောမွေ့စေရေးအတွက်လည်းကောင်း၊ လုပ်ငန်း

ဆောင်ရွက်မှုများကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးကြပ်မတ်နိုင်ရေးအတွက်လည်းကောင်း တစ်နေရာတည်းတွင် လုပ်ငန်း ပြီးစီးစေရန် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် ဌာနဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့ကို အောက်ပါဌာနများမှ အရာထမ်းများ ပါဝင်စေလျက် ဖွဲ့စည်းရမည် -

- (က) မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၊
- (ခ) လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာနမှ သက်ဆိုင်ရာဌာန၊
- (ဂ) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊
- (ဃ) အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၊
- (င) ကုန်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊
- (စ) အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန၊
- (ဆ) လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာန၊
- (ဇ) စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၊
- (ဈ) ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန။

၁၅၈။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၏ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်သည် ဌာနဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်အဖြစ် တာဝန်ယူရမည်။

၁၅၉။ ဌာနဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ရုံးကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနတွင် ပူးတွဲဖွင့်လှစ်ရမည်။ လိုအပ်ပါက ရုံးခွဲများကို လိုအပ်သလို ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။

၁၆၀။ သက်ဆိုင်ရာဌာနများသည် ဌာနဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့ရှိ အရာထမ်းများအား လက်မှတ် ရေးထိုးခွင့်အပါအဝင် ဆုံးဖြတ်လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာ အပ်နှင်းရမည်။ မူဝါဒနှင့်သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စရပ်များ ပေါ်ပေါက်လာလျှင် သက်ဆိုင်ရာအရာထမ်း၏တင်ပြချက်ကို သက်ဆိုင်ရာဌာနက ဆောလျင်စွာအဆုံးအဖြတ် ပေးရမည်။

၁၆၁။ ဌာနဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့သည် ခွင့်ပြုမိန့်ထုတ်ပေးထားသည့်လုပ်ငန်းများ တည်ဆောက်မှု ကာလအတွင်း လုပ်ငန်းတိုးတက်မှုကိုဖြစ်စေ၊ စီးပွားဖြစ် စတင်လုပ်ကိုင်သောနေ့ရက် အတည်ပြုသတ်မှတ် နိုင်ရေးအတွက်ဖြစ်စေ၊ လုပ်ငန်းလည်ပတ်ချိန်တွင် အခြေအနေအရပ်ရပ်ကို ဆန်းစစ်နိုင်ရေးအတွက်ဖြစ်စေ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု၍ ကော်မရှင်သို့ အစီရင်ခံ တင်ပြရမည်။

၁၆၂။ ဌာနဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့သည် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၏ကွပ်ကဲမှုအောက်တွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်ရမည်။

အခန်း (၂၀)

စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာပြစ်ဒဏ်များ

၁၆၃။ ကော်မရှင်သည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်ကိုဖြစ်စေ၊ ဤနည်းဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကိုဖြစ်စေ လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ မရိုး မဖြောင့်သော သဘောဖြင့် အဆိုပြုချက်ပါ အချက်အလက်များကို မမှန်မကန်တင်ပြ၍ ခွင့်ပြုမိန့်ရယူခဲ့ခြင်းကို လည်းကောင်း ကော်မရှင်ကထုတ်ပြန်သည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက် သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုမိန့်ပါ စည်းကမ်းချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ကြောင်းကို လည်းကောင်း စုံစမ်းသိရှိလျှင်ဖြစ်စေ၊ စစ်ဆေးတွေ့ရှိလျှင်ဖြစ်စေ၊ တိုင်ကြားမှု၊ သတင်းပို့မှုတစ်စုံတစ်ရာ ပေါ်ပေါက်လျှင်ဖြစ်စေ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းစစ်ဆေးရမည်။

၁၆၄။ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တွင် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးက အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်အဖြစ် တာဝန်ယူ၍ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာနများ၊ အသင်းအဖွဲ့များ၊ အဖွဲ့အစည်းများမှ ဘာသာရပ်ကျွမ်းကျင်၍ သမာသမတ် ရှိသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းရမည်။ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းရာတွင် အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်အပါအဝင် အဖွဲ့ဝင်သုံးဦးအောက် မနည်းစေရ။

၁၆၅။ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့သည် မိမိ စုံစမ်းစစ်ဆေးသည့်ကိစ္စရပ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရ ဌာနများ၊ အသင်းအဖွဲ့များ၊ အဖွဲ့အစည်းများမှပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အခြားပုဂ္ဂိုလ်များ၊ စာရွက်စာတမ်းအထောက် အထားများကို တောင်းခေါ်စစ်ဆေးပိုင်ခွင့်ရှိသည်။

၁၆၆။ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့သည် စုံစမ်းစစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်များကို ဖွဲ့စည်းမိန့်ထုတ်ပြန်သည့်နေ့မှ ၂၁ ရက်အတွင်း ကော်မရှင်သို့ တင်ပြရမည်။ ယင်းသို့တင်ပြရာတွင် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ အခန်း (၁၈)၊ ပုဒ်မ ၄၂ ပါ စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာပြစ်ဒဏ်များအနက် မည်သည့်ပြစ်ဒဏ်ကို ချမှတ်သင့်သည်ကို သုံးသပ်တင်ပြရမည်။

၁၆၇။ စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ကော်မရှင်သည် အစည်းအဝေးတွင် တင်ပြ ဆွေးနွေးရမည်။ ၎င်းအစည်းအဝေးသို့ စုံစမ်းစစ်ဆေးခံရသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူကိုပါ ပါဝင်တက်ရောက် တင်ပြခွင့်ပြုရမည်။

၁၆၈။ စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကော်မရှင်က ဆုံးဖြတ်အတည်ပြုသည့် နေ့ရက်တွင် ပြစ်ဒဏ်သက်ရောက်မှု စတင်သည်။

အခန်း (၂၁)
အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းခြင်း

၁၆၉။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူနှင့် ပုဂ္ဂလိကတစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် အစိုးရ၊ အစိုးရဌာနတစ်ရပ်ရပ်အကြား အငြင်းပွားမှုတစ်စုံတစ်ရာ ပေါ်ပေါက်ပါက ပေါ်ပေါက်လာသည့် အငြင်းပွားမှုကို ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရမည်။

- ၁၇၀။ နည်းဥပဒေ ၁၆၉ အရ ဖြေရှင်း၍ ပြေလည်မှုမရရှိပါက -
- (က) သက်ဆိုင်ရာစာချုပ်တွင် အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းနည်း သတ်မှတ်ထားခြင်းမရှိလျှင် နိုင်ငံတော်၏ သက်ဆိုင်ရာတည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။
 - (ခ) သက်ဆိုင်ရာစာချုပ်တွင် အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းနည်း သတ်မှတ်ထားခြင်းရှိလျှင် ယင်းသတ်မှတ် ထားသည့် ဖြေရှင်းနည်းများနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၇၁။ အငြင်းပွားမှုပေါ်ပေါက်သည့်အခါ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ဖြစ်စဉ်အကြောင်းအရာကို ဖော်ပြလျက် ကော်မရှင်သို့ သတင်းပေးပို့တင်ပြရမည်။

၁၇၂။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းရာတွင် နည်းဥပဒေ ၁၇၀ ပါ နည်းလမ်းများအနက် မည်သည့် နည်းလမ်းဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ကို ကော်မရှင်သို့ သတင်းပေးပို့တင်ပြရမည်။

၁၇၃။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းရာတွင် လိုအပ်ပါက ကော်မရှင်ကထုတ်ပေးထားသည့် စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများကို သက်သေအဖြစ် တင်သွင်းနိုင်သည်။ ကော်မရှင်နှင့်ပတ်သက်သည့် အခြားအထောက်အထားများ လိုအပ်ပါက ကော်မရှင်သို့ တင်ပြလျှောက်ထားတောင်းခံခွင့်ရှိသည်။

၁၇၄။ ကော်မရှင်ရုံးမှ ဝန်ထမ်းတစ်ဦးဦးအား တရားရုံးတွင် သက်သေအဖြစ် လိုက်ပါဆောင်ရွက်ရမည့် အခြေအနေ ပေါ်ပေါက်လာပါက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ကော်မရှင်သို့ တင်ပြခွင့်ပြုချက် တောင်းခံရမည်။

အခန်း (၂၂)

အထွေထွေ

၁၇၅။ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေဖြင့် ရုပ်သိမ်းသော ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေအရ ခွင့်ပြုထားသော ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့်သက်သာခွင့်များအား ခံစားဆံ့ဖြစ်သော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ အခန်း ၁၂ ပါအတိုင်း ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့်သက်သာခွင့်များကို ဆက်လက်ခံစားခွင့် ရှိသည်။

၁၇၆။ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေအရ ခွင့်ပြုထားသော ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့် သက်သာခွင့်များကို သတ်မှတ်ကာလအတိုင်းခံစားပြီးဖြစ်သော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေအခန်း ၁၂ ပါ ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့် သက်သာခွင့်များကို ထပ်မံခံစားခွင့်မရှိစေရ။

၁၇၇။ ကော်မရှင်က ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ကော်မရှင်၊ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းသို့ ပြုစုတင်ပြသော အဆိုပြုချက်နှင့်အတူ ပူးတွဲပါစာရင်းဇယားများ၊ စာချုပ်စာတမ်းအထောက်အထားများ၊ ငွေရေးကြေးရေး၊ အလုပ်သမားခန့်ထားရေးဆိုင်ရာ အထောက်အထားများ စသည်တို့ကို တမင်မမှန်မကန် ဖော်ပြကြောင်း သို့မဟုတ် ထိမ်ချန်ကြောင်း ခိုင်လုံသောသက်သေခံအထောက်အထားတွေ့ရှိလျှင် ရင်းနှီး မြှုပ်နှံသူသည် ပြစ်မှုကြောင်းအရ အရေးယူခြင်းခံရမည်။

၁၇၈။ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံခြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသောကော်မရှင်၏ ခွင့်ပြု မိန့်ဖြင့် လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ယင်းခွင့်ပြုမိန့်ပါ စည်းကမ်းချက်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်ပါ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ကိုင် အကျိုးခံစားလျက်ရှိရာတွင် နိုင်ငံခြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ကိုင် အကျိုးခံစားလိုပါက ယင်းသို့ ဆက်လက် လုပ်ကိုင်အကျိုးခံစားခွင့်ရရှိရေးအတွက် ကော်မရှင်သို့ တင်ပြလျှောက်ထားရမည်။

၁၇၉။ အကျိုးအမြတ်ရယူခြင်းမပြုသော၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခြင်းမဟုတ်သော ကုန်ထုတ် လုပ်မှု၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများတွင် ဆောင်ရွက်သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများသည် ဤနည်းဥပဒေများနှင့် အကျိုးဝင်သက်ဆိုင်ခြင်း မရှိစေရ။

၁၈၀။ ကုန်သွယ်မှုသက်သက်သာ ဆောင်ရွက်သည့်လုပ်ငန်းများသည် ဤနည်းဥပဒေများနှင့် အကျိုးဝင် သက်ဆိုင်ခြင်း မရှိစေရ။

၁၈၁။ ဝန်ကြီးဌာနသည် ကမကထပြုသူ၏ အဆိုပြုလွှာ တင်ပြမှုအပေါ် ခွင့်ပြုမိန့်ထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ကော်မရှင်ရုံးကဆောင်ရွက်ရသည့် လုပ်ငန်းကိစ္စအရပ်ရပ်အတွက် ကမကထပြုသူထံမှ အခကြေးငွေရယူ နိုင်ရေး အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်၍ ကောက်ခံနိုင်သည်။

ဒေါက်တာကံဇော်၊
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ၊
အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဝန်ကြီးဌာန။

ဇယား (၁)

**နိုင်ငံသားများသာ လုပ်ကိုင်နိုင်သည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ
(နည်းဥပဒေ ၇ ကို ရည်ညွှန်းသည်)**

ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ

- ၁။ သဘာဝသစ်တောများကို စီမံခန့်ခွဲထိန်းသိမ်းမှုလုပ်ငန်း
- ၂။ တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ
- ၃။ အနက်ပေ ၁၀၀၀ အထိ ပေတိမ် ရေနံလက်ယက်တွင်းတူးဖော်ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း
- ၄။ အသေးစားနှင့်အလတ်စား ဓာတ်သတ္တုတူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းများ
- ၅။ တိုင်းရင်းဆေးဖက်ဝင်အပင်များ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း
- ၆။ တစ်ပိုင်းတစ်စ ထုတ်လုပ်ထားသည့်ပစ္စည်းများ၊ သံတိုသံစများ လက္ကားရောင်းဝယ်သည့်လုပ်ငန်း
- ၇။ ရိုးရာအစားအစာထုတ်လုပ်သည့်လုပ်ငန်းများ
- ၈။ ဘာသာရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများ၊ အသုံးအဆောင်များထုတ်လုပ်သည့်လုပ်ငန်း
- ၉။ ရိုးရာဓလေ့ထုံးစံနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာပစ္စည်းများ၊ အသုံးအဆောင်များ ထုတ်လုပ်သည့်လုပ်ငန်း
- ၁၀။ လက်မှုပညာကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ

ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ

- ၁။ ပုဂ္ဂလိကအထူးကုတိုင်းရင်းဆေးရုံများ
- ၂။ တိုင်းရင်းဆေးဝါးကုန်ကြမ်း (ပရဆေးပစ္စည်း) ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း
- ၃။ တိုင်းရင်းဆေးသုတေသနနှင့်ဓာတ်ခွဲလုပ်ငန်း
- ၄။ လူနာတင်ယာဉ်များပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်း
- ၅။ သက်ကြီးရွယ်အိုများအတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးရန် ဌာနများ တည်ထောင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ
- ၆။ ရထားပေါ်၌ ပါရှိသော စားသောက်တွဲကန်ထရိုက်လုပ်ငန်း၊ ကုန်စည်ပို့ဆောင်ရေးကန်ထရိုက်လုပ်ငန်း၊ တွဲသန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်း၊ တွဲထိန်းကန်ထရိုက်လုပ်ငန်း
- ၇။ ကိုယ်စားလှယ်လုပ်ငန်း
- ၈။ ၁၀ မဂ္ဂါဝပ်အောက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်သည့်လုပ်ငန်း
- ၉။ မြန်မာ အပါအဝင် တိုင်းရင်းသားဘာသာဖြင့် ထုတ်ဝေသော အချိန်မှန်ထုတ်စာနယ်ဇင်းများ ပုံနှိပ်ဖြန့်ချိခြင်းလုပ်ငန်း

ဇယား (၂)

နိုင်ငံသားများ လုပ်ကိုင်နိုင်သည့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းနှင့် နှစ်တိုနှစ်ရှည်စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ
(နည်းဥပဒေ ၈ ကို ရည်ညွှန်းသည်)

- ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏ အနည်းငယ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ
- ခေတ်မီစက်ကိရိယာများ အသုံးပြု၍ ကောက်ပဲသီးနှံ ကြိတ်ခွဲသန့်စင်ခြင်းလုပ်ငန်း တွဲဖက်ဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိသော မိရိုးဖလာ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ

ဇယား (၃)

နိုင်ငံသားများ လုပ်ကိုင်နိုင်သည့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ
(နည်းဥပဒေ ၉ ကို ရည်ညွှန်းသည်)

- ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏ အနည်းငယ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် တစ်ပိုင်တစ်နိုင်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ
- ခေတ်မီနည်းပညာသုံးမဟုတ်ဘဲ မိရိုးဖလာဆောင်ရွက်သည့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ

ဇယား (၄)

နိုင်ငံသားများ လုပ်ကိုင်နိုင်သည့် မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းများ
(နည်းဥပဒေ ၁၀ ကို ရည်ညွှန်းသည်)

- မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်ရှိ ရေငန်ငါး၊ ပုစွန်နှင့် အခြားရေသတ္တဝါများ ကမ်းဝေးငါးဖမ်းဆီးခြင်းလုပ်ငန်း
- အင်း/ဘုံ/ကမ်းနီးငါးဖမ်းလုပ်ငန်းများတွင် ငါးဖမ်းခြင်းလုပ်ငန်း

ပုံစံ (၁)

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်း နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ပြုလုပ်ရန်
ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ/ကမကထပြုသူ၏ အဆိုပြုချက်**

သို့

ဥက္ကဋ္ဌ၊

မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်၊

စာအမှတ်၊

ရက်စွဲ၊

ကျွန်တော်/ကျွန်မသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေနှင့် အညီ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ပြုလုပ်လိုပါသဖြင့် ခွင့်ပြုပါရန် အောက်ပါ အချက်အလက်များကို ဖော်ပြ၍ လျှောက်ထားအပ်ပါသည်-

၁။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ သို့မဟုတ် ကမကထပြုသူ၏-

- (က) အမည်
- (ခ) အဖအမည်
- (ဂ) နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်အမှတ်/နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ်
- (ဃ) နိုင်ငံသား
- (င) နေရပ်လိပ်စာ
- (၁) ပြည်တွင်း
- (၂) ပြည်ပနိုင်ငံ
- (စ) ပင်မကုမ္ပဏီအမည်
- (ဆ) လုပ်ငန်းအမျိုးအစား
- (ဇ) ပင်မကုမ္ပဏီတည်ရှိရာလိပ်စာ

၂။ ဖက်စပ်ပြုလုပ်၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုပါက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူနှင့် ဖက်စပ်ပြုလုပ်မည့်သူများ၏-

- (က) အမည်
- (ခ) အဖအမည်
- (ဂ) နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်အမှတ်/နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ်
- (ဃ) နိုင်ငံသား
- (င) နေရပ်လိပ်စာ
- (၁) ပြည်တွင်း
- (၂) ပြည်ပနိုင်ငံ

- (စ) ပင်မကုမ္ပဏီအမည်
- (ဆ) လုပ်ငန်းအမျိုးအစား
- (ဇ) ပင်မကုမ္ပဏီတည်ရှိရာလိပ်စာ

မှတ်ချက်

အထက်အပိုင်း (၁) နှင့် (၂) တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါအချက်များကို ပူးတွဲတင်ပြရပါမည်-

- (၁) ကုမ္ပဏီမှတ်ပုံတင်အထောက်အထား (မိတ္တူ)
- (၂) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ် (မိတ္တူ) နှင့် နိုင်ငံကူးလက်မှတ် (မိတ္တူ)
- (၃) အဆိုပြုလုပ်ငန်းတွင် ပါဝင်လိုသူများ၏ လုပ်ငန်းပိုင်းနှင့် ငွေရေးကြေးရေးဆိုင်ရာ အထောက်အထားများ

၃။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ပြုလုပ်လိုသည့် လုပ်ငန်းအမျိုးအစား -

- (က) ကုန်ထုတ်လုပ်မှု
- (ခ) ထုတ်လုပ်မှုနှင့်ဆက်စပ်သော ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ
- (ဂ) ဝန်ဆောင်မှု
- (ဃ) အခြား

မှတ်ချက်

အထက်အပိုင်း (၃) နှင့် စပ်လျဉ်း၍ လုပ်ငန်းသဘောသဘာဝ ရှင်းလင်းချက် တင်ပြရန်

၄။ ဖွဲ့စည်းမည့် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းပုံသဏ္ဍာန်

- (က) ရာခိုင်နှုန်းပြည့်
- (ခ) ဖက်စပ်ပြုလုပ်ခြင်း
 - (၁) နိုင်ငံခြားသားနှင့် နိုင်ငံသား
 - (၂) နိုင်ငံခြားသားနှင့် အစိုးရဌာန/အဖွဲ့အစည်း
- (ဂ) ပဋိညာဉ်စာချုပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်း
- (၁) နိုင်ငံခြားသားနှင့် နိုင်ငံသား
- (၂) နိုင်ငံခြားသားနှင့် အစိုးရဌာန/အဖွဲ့အစည်း

မှတ်ချက်

အထက်အပိုင်း (၄) နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါအချက်များကို ပူးတွဲတင်ပြရပါမည်-

- (၁) ပြည်တွင်းနှင့် ပြည်ပမှ ထည့်ဝင်မည့် မတည်ငွေရင်း အချိုးကို ဖော်ပြပြီး၊ ယင်းကုမ္ပဏီကို စီမံခန့်ခွဲမည့်သူများ၏ အမည်၊ မည်သည့်နိုင်ငံသား နေရပ်လိပ်စာနှင့်ရာထူးအမည်
- (၂) ဖက်စပ်စာချုပ် (မူကြမ်း) တင်ပြရန် နှင့် နိုင်ငံတော်နှင့် ပတ်သက်လျှင် ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်ရုံး၏ သဘောထားမှတ်ချက်
- (၃) ပဋိညာဉ် (စာချုပ်) (မူကြမ်း)

၅။ ကုမ္ပဏီဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သော အချက်အလက်များ-

(က) ခွင့်ပြုမတည်ငွေရင်း:

(ခ) အစုရှယ်ယာအမျိုးအစား:

(ဂ) အစုရှယ်ယာဝင်များက ထည့်ဝင်မည့် အစုရှယ်ယာပမာဏ

မှတ်ချက် အထက်အပိုဒ် (၅) နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကုမ္ပဏီ၏ သင်းဖွဲ့မှတ်တမ်း/သင်းဖွဲ့စည်းမျဉ်း တင်ပြရန်

၆။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြုလုပ်မည့် ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်း (မတည်ငွေရင်း)နှင့်သက်ဆိုင်သော အချက်အလက်များ-

ကျပ်/US\$(သန်းပေါင်း)

(က) ပြည်တွင်းမှ ထည့်ဝင်မည့် မတည်ငွေရင်း
ပမာဏ/ရာခိုင်နှုန်း:

(ခ) နိုင်ငံခြားမှ ယူဆောင်လာမည့် မတည်ငွေရင်း:

ပမာဏ/ရာခိုင်နှုန်း:

စုစုပေါင်း:

(ဂ) အဆိုပြုမတည်ငွေရင်း နှစ်အလိုက် ထည့်ဝင်မည့် အခြေအနေ/ယူဆောင်လာမည့်ကာလ
.....

(ဃ) အဆိုပြု မတည်ငွေရင်းအပြည့်အဝ ထည့်ဝင်မည့် နောက်ဆုံးရက်သတ်မှတ်ချက်
.....

(င) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြုလုပ်လိုသည့် သက်တမ်း:

(စ) တည်ဆောက်မှုစတင်မည့်အချိန်

(ဆ) တည်ဆောက်မှုကာလ

မှတ်ချက် အထက်အပိုဒ် (၆) (ဂ) နှင့် စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်ပါက နောက်ဆက်တွဲဖြင့် ဖော်ပြပါရန်

၇။ နိုင်ငံခြားမှ ယူဆောင်လာမည့် မတည်ငွေရင်း၏ အသေးစိတ်စာရင်း-

**နိုင်ငံခြားငွေ
(သန်းပေါင်း)**

**ညီမျှသည့်ခန့်မှန်းငွေကျပ်
(သန်းပေါင်း)**

(က) နိုင်ငံခြားငွေ
(အမျိုးအစားနှင့် တန်ဖိုးပမာဏ)

(ခ) စက်ပစ္စည်းများ၊ စက်ကိရိယာများ

စသည့်ပစ္စည်းတို့၏ တန်ဖိုးပမာဏ
(အသေးစိတ်စာရင်းပူးတွဲတင်ပြရန်)

(ဂ) ကနဦးကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများနှင့် အခြား

အလားတူပစ္စည်းများ၏ တန်ဖိုးပမာဏ
(အသေးစိတ်စာရင်းပူးတွဲတင်ပြရန်)

(ယ) လိုင်စင်၊ တီထွင်မှုပိုင်ဆိုင်ခွင့်၊ စက်မှုဒီဇိုင်း၊ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်၊ မူပိုင်ခွင့်စသည့် အသိဉာဏ်ဆိုင်ရာပစ္စည်းများကို တန်ဖိုးဖြတ်နိုင်သော အခွင့်အရေးများ၏ တန်ဖိုးပမာဏ

(င) ကျွမ်းကျင်မှု နည်းပညာရပ်များ၏ တန်ဖိုးပမာဏ

(စ) အခြား:

စုစုပေါင်း:

မှတ်ချက် အထက်အပိုဒ် ၇ (ယ) (င) တို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အသုံးပြုခွင့်အထောက်အထားများ ပူးတွဲတင်ပြရန်

၈။ ပြည်တွင်းမှ ထည့်ဝင်မည့် မတည်ငွေရင်း၏ အသေးစိတ်-

ကျပ်(သန်းပေါင်း)

(က) ငွေပမာဏ

(ခ) စက်ပစ္စည်းကိရိယာများ တန်ဖိုးပမာဏ (အသေးစိတ်စာရင်းပူးတွဲတင်ပြရန်)

(ဂ) အဆောက်အအုံများ/ မြေငှားရမ်းခ

(ဃ) အဆောက်အအုံဆောက်လုပ်မှုကုန်ကျစရိတ်

(င) ပရိဘောဂနှင့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ တန်ဖိုးပမာဏ (အသေးစိတ်စာရင်း ပူးတွဲတင်ပြရန်)

(စ) ကနဦးကုန်ကြမ်းပစ္စည်းတန်ဖိုးပမာဏ (အသေးစိတ်စာရင်း ပူးတွဲတင်ပြရန်)

(ဆ) အခြား:

စုစုပေါင်း: _____

၉။ ဆောင်ရွက်မည့် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းနှင့် သက်ဆိုင်သော အချက်အလက်များ -

(က) ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုပြုလုပ်မည့်ဒေသ(များ)/တည်နေရာ

(ခ) မြေ သို့မဟုတ် မြေနှင့်အဆောက်အအုံ နေရာအမျိုးအစားနှင့်အကျယ်အဝန်းလိုအပ်ချက် (ဝ) တည်နေရာ

- (၂) မြေ/အဆောက်အဦ အကျယ်အဝန်းအရေအတွက်
- (၃) လက်ရှိပိုင်ဆိုင်သူ
- (ကက) အမည်/ကုမ္ပဏီအမည်/ဌာန
- (ခခ) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်
- (ဂဂ) နေရပ်လိပ်စာ
-
- (၄) မြေအမျိုးအစား
- (၅) မြေငှားဂရန် ခွင့်ပြုကာလ
- (၆) ငှားရမ်းမည့်ကာလ မှ ထိ () နှစ်
- (၇) ငှားရမ်းခနှုန်းထား
- (ကက) မြေ
- (ခခ) အဆောက်အဦ
- (၈) ရပ်ကွက်
- (၉) မြို့နယ်
- (၁၀) ပြည်နယ်တိုင်းဒေသကြီး
- (၁၁) ငှားရမ်းမည့်ပုဂ္ဂိုလ်
- (ကက) အမည်/ကုမ္ပဏီအမည်/ဌာန
- (ခခ) အဖအမည်
- (ဂဂ) နိုင်ငံသား
- (ဃဃ) နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ်
- (ငင) နေရပ်လိပ်စာ

မှတ်ချက်

- အထက်အပိုဒ် ၉ (ခ) နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါ အချက်များကို ပူးတွဲတင်ပြရပါမည်-
- (၁) မြေပိုင်ဆိုင်မှု/မြေဂရန်အထောက်အထားနှင့်မြေပုံ ပူးတွဲတင်ပြရန်
- (၂) မြေငှားစာချုပ် (မူကြမ်း)တင်ပြရန်နှင့် နိုင်ငံတော်နှင့်ပတ်သက်လျှင် ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေ ချုပ်ရုံး၏ သဘောထားမှတ်ချက်တင်ပြရန်
- (ဂ) ဆောက်လုပ်မည့်အဆောက်အအုံလိုအပ်ချက်
 - (၁) အဆောက်အဦအမျိုးအစား/အရေအတွက်
 - (၂) အကျယ်အဝန်း
- (ဃ) ထုတ်လုပ်မည့်ကုန်ပစ္စည်း/ဝန်ဆောင်မှု
 - (၁) ထုတ်လုပ်မည့် ပစ္စည်း
 - (၂) နှစ်စဉ်ထုတ်လုပ်မည့် ခန့်မှန်းအရေအတွက်
 - (၃) ဝန်ဆောင်မှုအမျိုးအစား

(၄) နှစ်စဉ်ဝန်ဆောင်မှု ခန့်မှန်းတန်ဖိုး

မှတ်ချက် အထက်အပိုင်း ၉ (ဃ) နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ပူးတွဲတင်ပြပါရန်

(င) နှစ်စဉ်လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း/ကုန်ကြမ်းလိုအပ်ချက်

မှတ်ချက် အထက်အပိုင်း ၉ (င) နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အမျိုးအစား/အရေအတွက်/တန်ဖိုး/လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ နည်းပညာ စံချိန်စံညွှန်းကန့်သတ်ချက်တို့ကို စာရင်းပြုစု၍ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ပူးတွဲတင်ပြပါရန်

(စ) ထုတ်လုပ်မည့်နည်းစနစ်

(ဆ) အသုံးပြုမည့် နည်းပညာ

(ဇ) ရောင်းချမည့်နည်းစနစ်

(စ၂) နှစ်စဉ်စက်သုံးဆီ လိုအပ်ချက်
(အမျိုးအစား/အရေအတွက် ဖော်ပြရန်)

(ည) နှစ်စဉ် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုအပ်ချက်

(ဋ) နှစ်စဉ်ရေလိုအပ်ချက်
(နေ့စဉ်ရေလိုအပ်ချက်ရှိလျှင် ဖော်ပြရန်)

၁၀။ ငွေကြေးပိုင်ဆိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်ဖော်ပြချက် -

(က) အမည်/ကုမ္ပဏီအမည်

(ခ) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်/နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ်

(ဂ) ဘဏ်စာရင်းအမှတ်

မှတ်ချက် အထက်အပိုင်း ၁၀ နှင့် စပ်လျဉ်း၍ မိခင်နိုင်ငံရှိ ဘဏ်ထောက်ခံချက် သို့မဟုတ် မိခင်ကုမ္ပဏီ၏ စာရင်းစစ်ပြီးသည့် နှစ်ချုပ်စာရင်း ပူးတွဲ တင်ပြရန်

၁၁။ ဆောင်ရွက်မည့် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းတွင် လိုအပ်မည့် အမှုထမ်းများစာရင်း-

(က) ပြည်တွင်းမှ လိုအပ်မည့် အမှုထမ်းများ () ဦး (%)

(ခ) ပြည်ပမှလိုအပ်မည့် ကျွမ်းကျင်သူနှင့် အတတ်ပညာရှင်များ () ဦး (%)
(အင်ဂျင်နီယာ၊ QC၊ Buyer၊ စီမံခန့်ခွဲရေး စသည့် လုပ်ငန်းသဘာဝပေါ်မူတည်၍ လိုအပ်သည့် ကာလအပိုင်းအခြားပါ ဖော်ပြရန်)

မှတ်ချက် အထက်အပိုင်း ၁၁ နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါ အချက်များကို ပူးတွဲတင်ပြရပါမည် -

(၁) အရေအတွက်၊ ရာထူး၊ လစာနှုန်း စသည့်အချက်များ

(၂) အမှုထမ်း/ဝန်ထမ်းလုပ်သားများ၏ လူမှုဖူလုံရေး၊ သက်သာချောင်ချိမှုဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများ

(၃) နိုင်ငံခြားသားမိသားစုပါ/မပါ

၁၂။ စီးပွားရေးတွက်ခြေကိုက်မှုနှင့်စပ်လျဉ်းသော အချက်အလက်များ -

နိုင်ငံခြားငွေ

**ညီမျှသည့်
ခန့်မှန်းကျပ်ငွေ**

- (က) နှစ်စဉ်ဝင်ငွေရရှိမှု
- (ခ) နှစ်စဉ်လုပ်ငန်းကုန်ကျစရိတ်
- (ဂ) နှစ်စဉ်အသားတင်အမြတ်
- (ဃ) နှစ်အလိုက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတန်ဖိုး
- (င) အရင်းကြေကာလ
- (စ) အခြားအကျိုးအမြတ်များ (အသေးစိတ် တွက်ချက်ပုံနည်းစနစ်ကို ပူးတွဲဖော်ပြရန်)။

၁၃။ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုဆန်းစစ်ခြင်း

- (က) သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု ဆန်းစစ်ခြင်း ဆောင်ရွက်မည့် အဖွဲ့အစည်း
- (ခ) သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှု ဆန်းစစ်ခြင်း ဆောင်ရွက်မည့် ကာလ
- (ဂ) သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုအတွက် ပေးလျှော်မှုအစီအစဉ် (သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ဥပဒေမူကြမ်း)
- (ဃ) ရေသန့်စနစ်နှင့် ရေဆိုးစွန့်ထုတ်မည့် အစီအစဉ်
- (င) အညစ်အကြေး အမှိုက်စွန့်ပစ်မည့် အစီအစဉ်
- (စ) ဓာတုပစ္စည်းများ အသုံးပြုပါက သိုလှောင်ထိန်းသိမ်းမည့် အစီအစဉ်

၁၄။ လူမှုစီးပွားရေးဆိုင်ရာ သက်ရောက်မှုများ ဆန်းစစ်ခြင်း

- (က) လူမှုစီးပွားရေးဆိုင်ရာ သက်ရောက်မှုများ ဆန်းစစ်ခြင်း ဆောင်ရွက်မည့် အဖွဲ့အစည်း
- (ခ) လူမှုစီးပွားရေးဆိုင်ရာ သက်ရောက်မှုများ ဆန်းစစ်ခြင်း ဆောင်ရွက်မည့်ကာလ
- (ဂ) လူမှုဝန်ထမ်းအရေအတွက် (Corporate Social Responsibility) ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်

လက်မှတ်

အမည်

ရာထူး

၁၅။ အထက်ပါအချက်များနှင့် ပူးတွဲပါစာရင်းဇယားအချက်အလက်များအား ကျွန်ုပ်ကိုယ်တိုင် စစ်ဆေးပြီး
ကြောင်း အောက်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး တင်ပြအပ်ပါသည်။

ပုံစံ (၂)

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်
ခွင့်ပြုမိန့်

ခွင့်ပြုမိန့်အမှတ် ----- ၂၀ ခုနှစ်၊ လ ရက်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေပုဒ်မ ၁၃၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ ဤခွင့်ပြုမိန့်ကို မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်က ထုတ်ပေးလိုက်သည်-

- (က) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ/ကမကထပြုသူအမည်
- (ခ) နိုင်ငံသား
- (ဂ) နေရပ်လိပ်စာ
-
- (ဃ) ပင်မအဖွဲ့အစည်းအမည်နှင့် လိပ်စာ
-
- (င) ဖွဲ့စည်းရာအရပ်
- (စ) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့်လုပ်ငန်းအမျိုးအစား
- (ဆ) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့်အရပ်ဒေသ(များ)
-
- (ဇ) နိုင်ငံခြားမတည်ငွေရင်းပမာဏ
- (ဈ) နိုင်ငံခြားမတည်ငွေရင်းယူဆောင်လာရမည့်ကာလ
- (ည) စုစုပေါင်း မတည်ငွေရင်းပမာဏ (ကျပ်)
-
- (ဋ) တည်ဆောက်မှုကာလ
- (ဌ) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုခွင့်ပြုသည့် သက်တမ်း
- (ဍ) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပုံစံ
- (ဎ) မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဖွဲ့စည်းမည့် ကုမ္ပဏီအမည်
-

ဥက္ကဋ္ဌ
မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်

ပုံစံ (၃)

သို့

**ဥက္ကဋ္ဌ
မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်**

စာအမှတ်၊
ရက်စွဲ၊ ၂၀ ခုနှစ်၊ လ ရက်

အကြောင်းအရာ။ **သုံးလပတ်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှု အစီရင်ခံစာတင်ပြခြင်း**

၁။ ကျွန်တော်/ကျွန်မသည် နိုင်ငံခြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု နည်းဥပဒေ () အရ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကော်မရှင် (MIC) ခွင့်ပြုမိန့်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်း၏ သုံးလပတ်လုပ်ငန်း အစီရင်ခံစာကို တင်ပြအပ်ပါသည်။

၂။ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင် (MIC) ခွင့်ပြုမိန့်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သော လုပ်ငန်းနှင့် စပ်လျဉ်း သည့် အချက်အလက်များကို အောက်ပါအတိုင်း တင်ပြအပ်ပါသည်-

- (က) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ/ကမကထပြုသူအမည် -----
- (ခ) မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင် (MIC) ခွင့်ပြုမိန့်အမှတ် -----

၃။ ၂၀ _____ ခုနှစ်၊ _____ လ မှ _____ ထိ သုံးလအတွင်း _____ ကုမ္ပဏီ၏ Manufacturing / Agriculture / Mining / Hotel and Tourism / Oil and Gas အခြားလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုကို လိုအပ်သော အထောက်အထားများနှင့်အတူ ပူးတွဲ တင်ပြ အပ်ပါသည်။

လျှောက်ထားသူ

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ/ကမကထပြုသူ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

ပြန်တမ်း

ရန်ကင်းမြို့

{ ၁၃၇၄ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၃ ရက်
(၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၉ ရက်) }

သောကြာနေ့

ဤအပိုင်းကို သီးခြားစုပေါင်း၍ တွဲထားနိုင်ရန် သီးခြားစာမျက်နှာတပ်ထားပါသည်။

အပိုင်း ၂

နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး

၁၃၇၄ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၁၃ ရက်
(၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်)

အမှတ် ၂။ ။ ခွင့်ပြုထားသည့် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးဖွဲ့စည်းပုံအရ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန (၅) တွင် လစ်လပ်လျက်ရှိသော ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးရာထူး လစာနှုန်း (၁၄၀,၀၀၀-၂,၀၀၀-၁၅၀,၀၀၀) နေရာတွင် စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ လွှဲပြောင်းတာဝန်ထမ်းဆောင်ခွင့်ပြုထားသော ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးမြင့်အောင်အား ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၆ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းမှစ၍ ခန့်ထားလိုက်သည်။

လှထွန်း၊
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊
နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး။

လွှတ်တော်ရုံး

နေပြည်တော်၊ ၁၃၇၄ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၉ ရက်
(၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၄ ရက်)

အမှတ် ၄ ။ ။ လွှတ်တော်ရုံးသို့ လွှဲပြောင်းအမှုထမ်းဆောင်စေလိုက်သော နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး
ဌာန၊ ပညာရေးနှင့်လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန၊ ကွမ်းလုံမြို့၊ နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များဖွံ့ဖြိုးရေး
သင်တန်းကျောင်းမှ (ကျောင်းအုပ်/ဦးစီးအရာရှိ) ဦးသန်းထွန်းလေးအား ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဌာန၊ ဦးစီးအရာရှိ
လစာနှုန်း (၁၀၀,၀၀၀-၂,၀၀၀-၁၁၀,၀၀၀) ရာထူးနေရာသို့ အလုပ်ဝတ္တရားများ လက်ခံဆောင်ရွက်သည့်နေ့မှ
စ၍ ခန့်ထားလိုက်သည်။

ကျော်စိုး၊
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊
လွှတ်တော်ရုံး။

[ယခင်အပတ်မှအဆက်]

စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး

(ကြည်းတပ်ဌာနခွဲ)

၁၃၇၄ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆန်း ၈ ရက်
(၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၁ ရက်)

အမှတ် ၁၆၂/၂၀၁၂ ။ ။ အောက်ဖော်ပြပါ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ်၊ အမှတ်စဉ် (၁၄)
ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းမှ ဗိုလ်လောင်းများအား ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့တွင် ပြန်တမ်းဝင်အရာရှိ (ဒုတိယဗိုလ်)
အဖြစ် ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့မှစ၍ ခန့်အပ်လိုက်သည် -

တပ်မတော် (ကြည်း)

(၂၇၇) ဖြိုးမောက်ကျော်	ကြည်း	၆၅၄၀၂
(၂၇၈) လင်းသော်	ကြည်း	၆၅၄၀၃
(၂၇၉) ဖြိုးဝေထွန်း	ကြည်း	၆၅၄၀၄
(၂၈၀) တင်လင်းအောင်	ကြည်း	၆၅၄၀၅
(၂၈၁) ကျော်စွာ	ကြည်း	၆၅၄၀၆
(၂၈၂) အောင်ဖြိုးကို	ကြည်း	၆၅၄၀၇
(၂၈၃) ချမ်းမြေ့အောင်	ကြည်း	၆၅၄၀၈
(၂၈၄) ကျော်သူထိုက်	ကြည်း	၆၅၄၀၉
(၂၈၅) ဝင်းထက်အောင်	ကြည်း	၆၅၄၁၀
(၂၈၆) ဖြိုးမောင်မောင်	ကြည်း	၆၅၄၁၁
(၂၈၇) တင်ထွန်းလင်း	ကြည်း	၆၅၄၁၂
(၂၈၈) ကောင်းမြတ်ဖြိုး	ကြည်း	၆၅၄၁၃
(၂၈၉) ဟိန်းသူ	ကြည်း	၆၅၄၁၄
(၂၉၀) ဇေယျာမောင်	ကြည်း	၆၅၄၁၅

(၂၉၁)	ညီညီဇင်	ကြည်း	၆၅၄၁၆
(၂၉၂)	ဇေယျာဟန်	ကြည်း	၆၅၄၁၇
(၂၉၃)	မျိုးမြင့်သူ	ကြည်း	၆၅၄၁၈
(၂၉၄)	ဇင်ရီန်မြင့်	ကြည်း	၆၅၄၁၉
(၂၉၅)	ရဲထက်လှိုင်	ကြည်း	၆၅၄၂၀
(၂၉၆)	ထွန်းထွန်းနိုင်	ကြည်း	၆၅၄၂၁
(၂၉၇)	ပြည့်ဖြိုး	ကြည်း	၆၅၄၂၂
(၂၉၈)	ဇာနည်ထွန်း	ကြည်း	၆၅၄၂၃
(၂၉၉)	နိုင်မိုးမြင့်	ကြည်း	၆၅၄၂၄
(၃၀၀)	တိုးဝေကျော်	ကြည်း	၆၅၄၂၅
(၃၀၁)	ညွန့်ဝင်းလွင်	ကြည်း	၆၅၄၂၆
(၃၀၂)	ကျော်ထက်ခိုင်	ကြည်း	၆၅၄၂၇
(၃၀၃)	သန်းဌေးအောင်	ကြည်း	၆၅၄၂၈
(၃၀၄)	စန်းဝေလင်း	ကြည်း	၆၅၄၂၉
(၃၀၅)	စောမင်းနိုင်	ကြည်း	၆၅၄၃၀
(၃၀၆)	ထွန်းသူရိန်	ကြည်း	၆၅၄၃၁
(၃၀၇)	ကောင်းမြင့်လှိုင်	ကြည်း	၆၅၄၃၂
(၃၀၈)	ချမ်းသာအောင်	ကြည်း	၆၅၄၃၃
(၃၀၉)	စိုင်းထက်အောင်	ကြည်း	၆၅၄၃၄
(၃၁၀)	ခင်မောင်သန်း	ကြည်း	၆၅၄၃၅
(၃၁၁)	ပိုင်သက်ဝင်း	ကြည်း	၆၅၄၃၆
(၃၁၂)	မြင့်အောင်	ကြည်း	၆၅၄၃၇
(၃၁၃)	ခိုင်မင်းဇော်	ကြည်း	၆၅၄၃၈
(၃၁၄)	အောင်မင်းကို	ကြည်း	၆၅၄၃၉
(၃၁၅)	ချစ်ကို	ကြည်း	၆၅၄၄၀
(၃၁၆)	ကောင်းပြည့်ဝင်း	ကြည်း	၆၅၄၄၁
(၃၁၇)	မျိုးမင်းအောင်	ကြည်း	၆၅၄၄၂
(၃၁၈)	ချမ်းမြေ့ကို	ကြည်း	၆၅၄၄၃
(၃၁၉)	သန့်ဇော်လှိုင်	ကြည်း	၆၅၄၄၄
(၃၂၀)	ဟန်ဝင်းသူ	ကြည်း	၆၅၄၄၅
(၃၂၁)	ဇော်ဇော်ထူး	ကြည်း	၆၅၄၄၆
(၃၂၂)	နိုင်အောင်ဝင်း	ကြည်း	၆၅၄၄၇
(၃၂၃)	ကောင်းဇော်ထွန်း	ကြည်း	၆၅၄၄၈
(၃၂၄)	ကျော်ဇေယျာဝင်း	ကြည်း	၆၅၄၄၉
(၃၂၅)	ညီညီစိုး	ကြည်း	၆၅၄၅၀
(၃၂၆)	ပြည့်ဖြိုးသူ	ကြည်း	၆၅၄၅၁
(၃၂၇)	အောင်သူဝင်း	ကြည်း	၆၅၄၅၂
(၃၂၈)	ချမ်းမြေ့ဇော်	ကြည်း	၆၅၄၅၃
(၃၂၉)	ကျော်ကျော်ထက်	ကြည်း	၆၅၄၅၄
(၃၃၀)	ဖြိုးမောင်မောင်	ကြည်း	၆၅၄၅၅
(၃၃၁)	အောင်ပြည့်ဖြိုး	ကြည်း	၆၅၄၅၆
(၃၃၂)	ကျော်ဝေလွင်	ကြည်း	၆၅၄၅၇

(၃၃၃)	နေမင်းဦး	ကြည်း	၆၅၄၅၈
(၃၃၄)	ရဲရင့်သိန်း	ကြည်း	၆၅၄၅၉
(၃၃၅)	ရဲမင်းဟိန်း	ကြည်း	၆၅၄၆၀
(၃၃၆)	ရဲနိုင်ထွန်း	ကြည်း	၆၅၄၆၁
(၃၃၇)	ငြိမ်းစည်သူ	ကြည်း	၆၅၄၆၂
(၃၃၈)	ထင်ကျော်	ကြည်း	၆၅၄၆၃
(၃၃၉)	မင်းသူရွှေ	ကြည်း	၆၅၄၆၄
(၃၄၀)	အောင်ကိုဇင်	ကြည်း	၆၅၄၆၅
(၃၄၁)	အေးမင်း	ကြည်း	၆၅၄၆၆
(၃၄၂)	ငြိမ်းချမ်းအောင်	ကြည်း	၆၅၄၆၇
(၃၄၃)	ဇင်ညီထက်	ကြည်း	၆၅၄၆၈
(၃၄၄)	ခွဲထက်အောင်	ကြည်း	၆၅၄၆၉
(၃၄၅)	ဝင်းမောင်မောင်	ကြည်း	၆၅၄၇၀
(၃၄၆)	ထွန်းဇော်ဦး	ကြည်း	၆၅၄၇၁
(၃၄၇)	ရဲထွဋ်ဝင်း	ကြည်း	၆၅၄၇၂
(၃၄၈)	ဟိန်းပြည့်စုံ	ကြည်း	၆၅၄၇၃
(၃၄၉)	ရဲမင်းသန်း	ကြည်း	၆၅၄၇၄
(၃၅၀)	ရဲအောင်	ကြည်း	၆၅၄၇၅
(၃၅၁)	ကျော်သူစိုး	ကြည်း	၆၅၄၇၆
(၃၅၂)	ထက်အောင်	ကြည်း	၆၅၄၇၇
(၃၅၃)	အောင်မျိုးထွန်း	ကြည်း	၆၅၄၇၈
(၃၅၄)	အောင်မြင့်မြတ်	ကြည်း	၆၅၄၇၉
(၃၅၅)	ဇော်ဝင်းထက်	ကြည်း	၆၅၄၈၀
(၃၅၆)	ဝဏ္ဏကျော်	ကြည်း	၆၅၄၈၁
(၃၅၇)	မင်းလွင်ဦး	ကြည်း	၆၅၄၈၂
(၃၅၈)	ဝေယံဘိုဘို	ကြည်း	၆၅၄၈၃
(၃၅၉)	အောင်စစ်မျိုး	ကြည်း	၆၅၄၈၄
(၃၆၀)	ဟိန်းသီဟ	ကြည်း	၆၅၄၈၅
(၃၆၁)	ဇင်ဟိန်း	ကြည်း	၆၅၄၈၆
(၃၆၂)	ရဲရင့်ဖြိုးဝေ	ကြည်း	၆၅၄၈၇
(၃၆၃)	သိန်းဇော်ဝင်း	ကြည်း	၆၅၄၈၈
(၃၆၄)	မင်းပိုင်စိုး	ကြည်း	၆၅၄၈၉
(၃၆၅)	ရဲရင့်ဖြိုး	ကြည်း	၆၅၄၉၀
(၃၆၆)	ဖြိုးဝေထွန်း	ကြည်း	၆၅၄၉၁
(၃၆၇)	ကျော်ဇော်လင်း	ကြည်း	၆၅၄၉၂
(၃၆၈)	ဘုန်းမြတ်သူ	ကြည်း	၆၅၄၉၃
(၃၆၉)	နေလင်းအောင်	ကြည်း	၆၅၄၉၄
(၃၇၀)	နေမျိုးထိုက်	ကြည်း	၆၅၄၉၅
(၃၇၁)	ရဲကျော်စွာ	ကြည်း	၆၅၄၉၆

(၃၇၂)	သန့်စင်	ကြည်း	၆၅၄၉၇
(၃၇၃)	ဝေယံအောင်	ကြည်း	၆၅၄၉၈
(၃၇၄)	ဝေယံမင်း	ကြည်း	၆၅၄၉၉
(၃၇၅)	ကောင်းဇေအောင်	ကြည်း	၆၅၅၀၀
(၃၇၆)	ပိုင်ပြည့်စိုး	ကြည်း	၆၅၅၀၁
(၃၇၇)	စိုင်းသူဆွေ	ကြည်း	၆၅၅၀၂
(၃၇၈)	ကောင်းထွဋ်အောင်	ကြည်း	၆၅၅၀၃
(၃၇၉)	ရဲကျော်စွာ	ကြည်း	၆၅၅၀၄
(၃၈၀)	လင်းထက်အောင်	ကြည်း	၆၅၅၀၅
(၃၈၁)	အောင်မျိုးခိုင်	ကြည်း	၆၅၅၀၆
(၃၈၂)	ထွန်းလင်းနောင်	ကြည်း	၆၅၅၀၇
(၃၈၃)	အောင်သူ	ကြည်း	၆၅၅၀၈
(၃၈၄)	ကောင်းဇင်လတ်	ကြည်း	၆၅၅၀၉
(၃၈၅)	လှိုင်မိုးဦး	ကြည်း	၆၅၅၁၀
(၃၈၆)	ရဲရင့်	ကြည်း	၆၅၅၁၁
(၃၈၇)	ကျော်ဝေယံ	ကြည်း	၆၅၅၁၂
(၃၈၈)	ကောင်းထွဋ်	ကြည်း	၆၅၅၁၃
(၃၈၉)	ကောင်းမင်းထက်	ကြည်း	၆၅၅၁၄
(၃၉၀)	အောင်မျိုးမင်း	ကြည်း	၆၅၅၁၅
(၃၉၁)	ဆက်ပိုင်မျိုး	ကြည်း	၆၅၅၁၆
(၃၉၂)	သက်ပိုင်စိုး	ကြည်း	၆၅၅၁၇
(၃၉၃)	ဇေယျာဖြိုး	ကြည်း	၆၅၅၁၈
(၃၉၄)	ရဲမြင့်မြတ်	ကြည်း	၆၅၅၁၉
(၃၉၅)	လှကျော်	ကြည်း	၆၅၅၂၀
(၃၉၆)	သန့်စင်ထွန်း	ကြည်း	၆၅၅၂၁
(၃၉၇)	ကောင်းမြတ်ဇော်	ကြည်း	၆၅၅၂၂
(၃၉၈)	ပြည့်အောင်	ကြည်း	၆၅၅၂၃
(၃၉၉)	ကျော်မျိုးဝင်း	ကြည်း	၆၅၅၂၄
(၄၀၀)	ဉာဏ်မျိုးအောင်	ကြည်း	၆၅၅၂၅
(၄၀၁)	ရဲမြတ်သူ	ကြည်း	၆၅၅၂၆
(၄၀၂)	ထူးအောင်ဇော်	ကြည်း	၆၅၅၂၇
(၄၀၃)	အောင်မြတ်မော်	ကြည်း	၆၅၅၂၈
(၄၀၄)	သက်ပိုင်စိုး	ကြည်း	၆၅၅၂၉
(၄၀၅)	အံ့မောင်ထက်	ကြည်း	၆၅၅၃၀
(၄၀၆)	ငွေဟိန်း	ကြည်း	၆၅၅၃၁
(၄၀၇)	ဇော်ဝင်းရှိန်	ကြည်း	၆၅၅၃၂
(၄၀၈)	တင်ကိုကိုထွန်း	ကြည်း	၆၅၅၃၃
(၄၀၉)	အေးချမ်းအောင်	ကြည်း	၆၅၅၃၄
(၄၁၀)	စိုပြေဦး	ကြည်း	၆၅၅၃၅

(၄၁၁) ဖြိုးဝေလွင်	ကြည်း	၆၅၅၃၆
(၄၁၂) ထက်ဝေယံ	ကြည်း	၆၅၅၃၇
(၄၁၃) ရန်ပိုင်ဦး	ကြည်း	၆၅၅၃၈
(၄၁၄) ဟန်သွန်း	ကြည်း	၆၅၅၃၉
(၄၁၅) သာထက်ညီ	ကြည်း	၆၅၅၄၀
(၄၁၅) အောင်ခန့်စိုး	ကြည်း	၆၅၅၄၁
(၄၁၇) မြင့်ကိုလွင်	ကြည်း	၆၅၅၄၂
(၄၁၈) ဇာနည်ထွန်း	ကြည်း	၆၅၅၄၃
(၄၁၉) အောင်စိုးထွန်း	ကြည်း	၆၅၅၄၄
(၄၂၀) ညီညီဟိန်း	ကြည်း	၆၅၅၄၅
(၄၂၁) မင်းအောင်မြတ်	ကြည်း	၆၅၅၄၆
(၄၂၂) လင်းထက်အောင်	ကြည်း	၆၅၅၄၇
(၄၂၃) လင်းထက်ပိုင်	ကြည်း	၆၅၅၄၈
(၄၂၄) ရန်နောင်ကျော်	ကြည်း	၆၅၅၄၉
(၄၂၅) အောင်ဆန္ဒ	ကြည်း	၆၅၅၅၀
(၄၂၆) ဇင်မောင်ကျော်	ကြည်း	၆၅၅၅၁
(၄၂၇) ပြည့်စုံ	ကြည်း	၆၅၅၅၂
(၄၂၈) အောင်ပြည့်ဖြိုး	ကြည်း	၆၅၅၅၃
(၄၂၉) ရဲသက်အောင်	ကြည်း	၆၅၅၅၄
(၄၃၀) အောင်ကိုခိုင်	ကြည်း	၆၅၅၅၅

(ကြည်းတပ်ဌာနခွဲ)

၁၃၇၄ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆန်း ၁၅ ရက်
(၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၈ ရက်)

အမှတ် ၁၆၆/၂၀၁၂ ။ ။ အောက်ဖော်ပြပါ အရာခံပိုလ်များအား ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော (၂၅) ကြိမ်မြောက် ကာကွယ်ရေးဌာနကောင်စီ၏ အမှုဆောင်အဖွဲ့ အစည်း အဝေးမှ သဘောတူခွင့်ပြုချက်အရ ၎င်းတို့နှင့်ယှဉ်တွဲဖော်ပြပါ နေ့ရက်များမှအစပြု၍ တပ်မတော် (ကြည်း) တွင် ပြန်တမ်းဝင်အရာရှိ (ဒုတိယဗိုလ်) အဖြစ် ခန့်အပ်လိုက်သည် -

တပ်မတော် (ကြည်း)

(၁) မောင်မောင်ညွန့်	ကြည်း	၆၅၅၆၄	(၂၇-၁၂-၂၀၁၂)
(၂) ဦးထွန်းလှ	ကြည်း	၆၅၅၆၅	(၂၈-၁၂-၂၀၁၂)

အမိန့်အရ

ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးဝင်းမြင့်၊
စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်၊
စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

ပြန်တမ်း

ရန်ကင်းမြို့

{ ၁၃၇၄ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၃ ရက်
(၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၉ ရက်) }

သောကြာနေ့

ဤအပိုင်းကို သီးခြားစုပေါင်း၍ တွဲထားနိုင်ရန် သီးခြားစာမျက်နှာတပ်ထားပါသည်။

အပိုင်း ၄

မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများအက်ဥပဒေပုဒ်မ ၂၀၆ (၁) အရ ကြော်ငြာစာ
စပေ့(စ်)ဒေါ့စတူဒီယို ကုမ္ပဏီလီမိတက်
SPACE DOG STUDIO COMPANY LIMITED.

၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ မတ်လ (၂၅) ရက်နေ့တွင် ကုမ္ပဏီရုံးခန်း၌ ကျင်းပပြုလုပ်သော အဖွဲ့ဝင်များ၏ အထူးအစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်အရ စပေ့(စ်)ဒေါ့စတူဒီယို ကုမ္ပဏီလီမိတက် (SPACE DOG STUDIO COMPANY LIMITED.) အား (၂၅-၃-၂၀၁၃) ရက်နေ့မှစ၍ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ယင်းသို့ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရာတွင် (၁) ဦးမင်းလွင်ထူး (အထက်တန်းရှေ့နေ) အား စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိအဖြစ်လည်းကောင်း၊ (၂) ဦးရဲထွဋ်ဆွေ (B.Sc) အား တွဲဖက်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိအဖြစ်လည်းကောင်း ခန့်အပ်လိုက်ပါသည်။

ကုမ္ပဏီမှ ရရန်နှင့်ပေးရန်ရှိသည်များကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၂၄) ရက်နေ့ကို နောက်ဆုံးထား၍ ဖော်ပြပါ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိထံ တောင်းခံခြင်းများနှင့် ပေးသွင်းခြင်းများ ပြုလုပ်နိုင်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

Min Htun Zaw
Managing Director
Space Dog Studio Co., Ltd.

ဦးမင်းလွင်ထူး
(အထက်တန်းရှေ့နေ)
စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ

ဦးရဲထွဋ်ဆွေ (B.Sc)
တွဲဖက်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ

ထူးခြားအောင်မြင်ခြင်း ကုမ္ပဏီလီမိတက်

Brilliant Success Company Limited

မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများအက်ဥပဒေပုဒ်မ - ၂၀၆ (၁) အရ
ကုမ္ပဏီကို ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းကြောင်း ကြေညာခြင်း

သာမန်ထက်ထူးကဲသော အထွေထွေအစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်အရ “**ထူးခြားအောင်မြင်ခြင်း ကုမ္ပဏီလီမိတက်**” အား (၂၈-၃-၂၀၁၃) နေ့မှစတင်၍ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

ဒေါ်မိမိကျော် [B.Com (Q), C.P.A] အမှတ် (၄၉/၅၁)၊ (၇-လွှာ)၊ ၂-လမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအား တရားဝင်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိအဖြစ် ခန့်အပ်ထားပါသည်။

ကုမ္ပဏီမှ ရရန်နှင့်ပေးရန်ရှိသည်များကို (၂၈-၄-၂၀၁၃) ရက်နေ့ထက် နောက်မကျစေဘဲ ဖော်ပြပါ တရားဝင်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိထံ အထောက်အထားခိုင်လုံစွာဖြင့် တင်ပြနိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

စောကော်ဖော
မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ
ထူးခြားအောင်မြင်ခြင်း ကုမ္ပဏီလီမိတက်၏
ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ (ကိုယ်စား)

မိမိကျော်
B.Com (Q), C.P.A
စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ

SKY TOP STAR TRADING COMPANY LIMITED

မိုးမြင့်ကြယ် ရောင်းဝယ်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်

အစုရှယ်ယာရှင်များ ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းခြင်း
မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများအက်ဥပဒေပုဒ်မ ၂၀၈ (င) အရ
အပြီးသတ်နောက်ဆုံးအစည်းအဝေးဖိတ်ကြားခြင်း

အထက်ဖော်ပြပါ ကုမ္ပဏီလီမိတက် အစုရှယ်ယာရှင်များ၏ အပြီးသတ်နောက်ဆုံးအစည်းအဝေးကို (၂၉-၄-၂၀၁၃) နံနက် ၁၁:၀၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ၅-ရပ်ကွက်၊ ယုဇနလမ်း၊ အမှတ် (SH-၄/က) ရှိ ကုမ္ပဏီရုံးခန်းတွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်၍ အစုရှင်များအားလုံး တက်ရောက်ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ယင်းအစည်းအဝေးတွင် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ၏ အစီရင်ခံစာနှင့် စာရင်းရှင်းတမ်းကို တင်ပြကာ ကုမ္ပဏီအား အပြီးသတ်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

မေစီ
B.Com., C.P.A
စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ
ဖုန်း - ၀၁-၅၂၂၆၈၄၊ ၀၉-၅၀၄၂၄၄၇